
 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

St
ro

n
a1

 

Rada Miejska w Brzesku 

Radni 

Protokół Nr VII/2024 

VII  Sesja Rady Miejskiej w Brzesku  w dniu 26 września 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: sala obrad Urzędu Miejskiego w Brzesku ul. Bartosza Głowackiego 51. 

Obrady rozpoczęto 26 września 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:35  

tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków 

Obecni: 

1. Bogusław Babicz 

2. Barbara Borowiecka 

3. Dariusz Bruc 

4. Franciszek Brzyk 

5. Rafał Cichoński 

6. Jadwiga Dadej 

7. Piotr Duda 

8. Janusz Filip 

9. Krystyna Gibała 

10. Roman Gurgul 

11. Seweryn Kozub 

12. Adam Kwaśniak 

13. Anna Lubowiecka 

14. Zbigniew Łanocha 

15. Agnieszka Mastalska-Sowa 

16. Agata Podłęcka 

17. Bogusław Sambor 

18. Daniel Szczupał 

19. Kamil Trąba 
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20. Bartłomiej Turlej 

21. Adrian Zaleśny 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Adrian Zaleśny otworzył posiedzenie  VII sesji Rady Miejskiej  

w Brzesku kadencji 2024-2029, zwołaną na dzień dzisiejszy, to jest 26 września 2024 roku. 

Podstawa prawna zwołania sesji to art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, tekst 

jednolity, Dziennik Ustaw z 2024 roku, pozycja 609 oraz par. 3 ust. 1. Regulaminu Rady Miejskiej 

w Brzesku, stanowiącego załącznik nr 5 do statutu Gminy Brzesko, Dziennik Urzędowy 

Województwa Małopolskiego nr 468, pozycja 3091 ze zmianami. Powitał Panie i Panów 

Radnych,  

Burmistrza Brzeska, Pana Tomasza Latochę. 

Zastępcę Burmistrza Brzeska, Pana Grzegorza Bracha. 

Skarbnik Gminy, Panią Celinę Łanochę. 

 Sekretarza Gminy, Pana Stanisława Sułka. 

Radcę prawnego Urzędu Miejskiego, Pana Dominika Zycha. 

Przedstawicieli służb mundurowych, w osobach  komendanta powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej w Brzesku, Pana starszego brygadiera Janusza Poterę.  

Komendanta powiatowego Policji w Brzesku, inspektora Wacława Dańca 

Prezesa zarządu MZGM w Brzesku, Pana Mirosława Wiśniewskiego. 

Prezesa zarządu Brzeskich Zakładów Komunalnych, Pana Jana Niedzielskiego. 

dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brzesku, Panią Bogusławę Czyżycką-Paryło. 

Poinformował, że obrady sesji są nagrywane i transmitowane publicznie. 

Zarządził sprawdzenie obecności. 

Na podstawie listy obecności w sesji uczestniczy 21 radnych, 

na ogólną liczbę 21. 

W związku z tym stwierdzam, że obrady są prawomocne. 

Głosowano w sprawie 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 21, NIEOBECNY: 0 
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Wyniki imienne 

OBECNY (21) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna 

Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, 

Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny, Krystyna Gibała 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny – przypomniał, że Radni otrzymali porządek  

w zawiadomieniu, jest dostępny na tabletach.  

Czy w związku z tym są jakieś pytania lub propozycje zmiany? 

W dyskusji wzięli udział: 

W dyskusji wzięli udział: 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody 

na utworzenie i przystąpienie do spółdzielni energetycznej o nazwie Spółdzielnia Energetyczna 

Energia Brzeska.  Uzasadnił swój wniosek. 

Głosowano wniosek w sprawie 

zmiana w porządku obrad sesji : w pkc.11 dodaje się ppkt.10 ) - podjęcie uchwały w  sprawie 

wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie do spółdzielni energetycznej o nazwie 

Spółdzielnia Energetyczna Brzeska Energia". 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (20) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna 

Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, 

Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Janusz Filip 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny  odczytał porządek obrad VII sesji : 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wnioski i pytania do Posłów, Senatorów, Radnych Sejmiku Województwa Małopolskiego, 

Starosty Brzeskiego, Burmistrza Brzeska, Komendanta Powiatowego Policji, Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej oraz zaproszonych gości. 

4. Informacja na temat uwag zgłoszonych do protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej odbytej w 

dniu 28 sierpnia 2024 r. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od ostatniej sesji. 

7. Podsumowanie wakacyjnego wypoczynku dzieci i młodzieży.  

8. Sprawozdanie z realizacji Wieloletniego programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 

Gminy Brzesko za 2023 r. i pierwsze półrocze 2024 r. 

9. Sprawozdanie i rozliczenie gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Brzesko za 

2023 r. i pierwsze półrocze 2024 r. 

10. Sprawozdanie z posiedzeń komisji stałych i doraźnych. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach 

1) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024; 

2) zmiany uchwały Nr LXX/525/2023 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 27 grudnia 2023 r. w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2024 - 2041 

3) zmiany uchwały Nr LXlll/494/2023 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 19 lipca 2023r. w 

sprawie uchwalenia Lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych I 

wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Brzesko. 

4) wyboru radnych do składu komisji opiniującej wnioski o przyznanie stypendiów 

Burmistrza Brzeska za szczególne osiągnięcia uczniów szkół dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Brzesko . 

5) przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Brzesko na lata 2024-2027. 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej Zgromadzeniu Sióstr 

Służebniczek w Jasieniu na prace konserwatorskie, restauratorskie, roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków. 
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7) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

NMP Matki Kościoła i św. Jakuba Starszego Apostoła w Brzesku na prace 

konserwatorskie, restauratorskie, roboty budowlane przy zabytku wpisanym do Gminnej 

Ewidencji Zabytków.  

8) rozpatrzenia skargi Pana MD na Burmistrza Brzeska 

9) przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi  

10) wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie do spółdzielni energetycznej o nazwie 

Spółdzielnia Energetyczna Brzeska Energia. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Brzesku w sprawie udzielonych odpowiedzi 

na interpelacje i zapytania w okresie międzysesyjnym. 

13. Interpelacje Radnych. 

14. Zapytania radnych. 

15. Zapytania przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy i odpowiedzi na nie. 

16. Wolne wnioski i zapytania. 

17. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 3. Wnioski i pytania do Posłów, Senatorów, Radnych Sejmiku Województwa 

Małopolskiego, Starosty Brzeskiego, Burmistrza Brzeska, Komendanta Powiatowego Policji, 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej oraz zaproszonych gości. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Adam Kwaśniak (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) 

Skierował zapytanie pod adresem policji dot. : 

1) W ostatnim czasie zauważono, że dużo jest interwencji policji w sprawie nieprawidłowego 

parkowania i zatrzymania się w pobliżu urzędu miasta, czyli w zatoce, gdzie są przystanki 

dla busów. Jest to spowodowane tym, że rodzice, przywożą dzieci do Szkoły Podstawowej 

nr 1 i chcą dziecko dowieźć, albo odebrać ze szkoły. Wiadomo, że to jest nieprawidłowe, 

więc tutaj nie ma żadnych wątpliwości, że mogą być interwencje policji. W pobliżu szkoły 

jest zatoka na ulicy Głowackiego, gdzie może parkować około 20 samochodów. Parking 

bezpłatny przy urzędzie miasta, ale z reguły jest zawsze zajęty.  Jest też 8 stanowisk 

służbowych miejsc dla pracowników urzędu i starostwa. Na wprost urzędu miasta jest też 

parking płatny. Tam też oczywiście można się zatrzymać, ale jest troszkę więcej czasu dla 

rodziców, bo trzeba wykupić bilet. W związku z tym,  pytanie do Pana Burmistrza, czy nie 

dałoby się wyznaczyć jakiegoś miejsca na szybkie zabranie lub dowiezienie dziecka w 

obrębie parkingu przy szkole tej zatoczce na ulicy Głowackiego, bo w tej chwili jest tak, że 

jest tam znak, nie dotyczy autobusów szkolnych, których właściwie już nie ma tych 
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autobusów szkolnych i pracowników szkoły. Gdyby wyznaczyć miejsce, połowę chociażby z 

tego parkingu na ten cel, to by ułatwiło dowóz tych dzieci i odbiór. Radny złożył 

podziękowanie do Pana komendanta policji od rodziców, że w związku z tymi licznymi 

interwencjami większość chyba skończyła się tylko pouczeniami. 

2) Pytanie do Burmistrza i do prezesa RPWiK. W ostatnim czasie coś z brzeską wodą się 

dzieje, tak przypuszczam, bo miesiąc temu zauważyłem, że mój pies przestał pić wodę. 

Myślałem, że to spowodowane jest wiekiem albo jakąś chorobą. Wprowadzaliśmy różne 

takie sposoby, żeby tę wodę dostarczyć psu, ale to nie działało. Natomiast przy deszczu 

pies zaczął pić wodę z kałuży i to w dość dużych ilościach. Ciężko było go oderwać, więc 

stwierdziłem, że może coś z tą wodą nie jest tak. Czy coś zmieniło się w technologii 

produkcji, oczyszczania wody? Czy ta woda zmieniła skład? I czy czasem nie jest szkodliwa 

dla mieszkańców? 

• Daniel Szczupał (Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Ochrony 

Środowiska  Rady Miejskiej w Brzesku – Radny ) 

Zapytanie pod adresem Powiatowej Policji w Brzesku dot.  kwestii związanych z szeroko pojętym 

porządkiem w naszej gminie. W ostatnim czasie w przestrzeni publicznej pojawiły się zdjęcia 

 z bardzo zabrudzonym parkingiem przy ulicy Dworcowej. Temat pojawia się też w kilku 

miejscach w Brzesku i w gminie i zazwyczaj są to parkingi. Dobrym przykładem jest też pomnik 

ofiar bombardowania pociągu przy torach na ulicy Leśnej przy węźle A4. Mimo, iż kosze są 

opróżniane w poniedziałki, tak jak wszystkie poza centrum Brzeska, to kilkukrotnie w ciągu 

tygodnia pojawiają się tam duże ilości śmieci, pozostawione po nocnych libacjach. Pudełka po 

pizzy, butelki po alkoholu, śmieci po fast foodach stanowią lwią część wszystkich odpadów w 

takich miejscach. Pojawiają się też takie woreczki, które mogłyby sugerować jakieś nielegalne 

substancje, jak konopie, tabletki, czy inne dopalacze. Mnóstwo papierosów i ogólnie takich 

śmieci związanych z imprezowaniem. Często młodzież pozostawia po sobie dosłownie 

pobojowisko. Obserwując zachowanie młodzieży w Brzesku, a także w sołectwach, widać, że 

mocno zmienił się styl imprezowania tych osób. Można zauważyć, że młodociani już nie 

przesiadują na placach, huśtawkach, w ogródkach, ale jeżdżą samochodami, kupują jedzenie w 

restauracjach typu fast food, spotykają się na parkingach, słuchają głośno muzyki. Na 

parkingach, z których w wypadku kontroli mogą bardzo szybko, kolokwialnie mówiąc, się 

ulotnić. W tym samym czasie lokale, bary, czy restauracje w Brzesku świecą pustkami. Jak udało 

się ustalić, kilkakrotnie w tych miejscach pojawiają się patrole policji i kontrole. Chciałbym 

jednak zapytać, ile takich kontroli, czy interwencji było w tym roku i czy zauważa się wzrost tego 

typu interwencji? Czy w wyniku tych kontroli wystawione zostały jakiekolwiek mandaty, a jeżeli 

tak, to z jakiego tytułu? Czy spożywanie alkoholu w miejscach publicznych, czy zaśmiecania 

przestrzeni publicznej, może z tytułów innych? A może jest tak, że młodzież przebywa w tych 

miejscach i śmiecąc nie mając żadnych przepisów?. Na koniec chciałbym dodać, że nie mam 

żadnych zastrzeżeń co do pracy brzeskiej policji. Jestem wdzięczny za każdą interwencję. Wiem, 

że jest ich dużo. 
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W ostatnim czasie też w Buczu na zebraniu wiejskim policjanci, tutaj przytoczę, bo chcę bardzo 

podziękować sierżant sztabowy Janusz Kuboń i młodszy aspirant Damian Sobótka 

przeprowadzali także pogadankę na temat między innymi bezpieczeństwa w sieci, która 

spotkała się z bardzo pozytywnym odzewem. Na ręce Pana komendanta chciałbym przekazać 

podziękowania za ich pracę, poświęcony czas. Takie działania są na pewno bardzo ważne. 

Podsumowując, zadanie pytania o imprezy na parkingach i o ich liczbie, chcę tylko i wyłącznie 

uzyskać informacje które mam nadzieję pozwolą poprawić sytuację czystości w naszym Brzesku.  

 

 Bogusław Sambor (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku ) 

 

1) Pytanie do  Komendanta Policji. 

W ostatni wtorek odbyło się spotkanie przedstawicieli, właścicieli beczki na rynku z  w którym 

miałem przyjemność uczestniczyć wraz z innymi radnymi, Panią Barbarą Borowicką i Agnieszką 

Mastalską-Sową. Do tematu na pewno wrócę jeszcze w późniejszym punkcie. Chciałbym go 

rozwinąć. Natomiast teraz jeśli w tym punkcie zwrócił się do Pana komendanta, ponieważ 

konkluzja z tego spotkania jest taka dosyć prosta. Okazuje się, że problemem nie jest beczka 

sama, tylko to, co się dzieje na rynku poza godzinami pracy beczki i w godzinach nocnych 

szczególnie i poza obszarem funkcjonowania beczki. Mieszkańcy tutaj postulują, żeby były 

częstsze jednak patrole w tym regionie i postuluję również o to, żeby jednak bardziej 

konsekwencje wyciągać, poważniejsze konsekwencje wobec osób, które zakłócają porządek. 

Mieszkańcy twierdzą, że pojawiają się czasem patrole, że już nawet czasem, ostatnio już nawet 

nie dzwonią, bo już nie mają siły, bo nie przenoszą skutku te interwencje lub nie są tak dotkliwe 

dla tych, którzy zakłócają porządek i mieszkańcy proszą, żeby jednak jeżeli udałoby się zwiększyć 

częstotliwość tych interwencji i jednak żeby one były bardziej bezwzględne, jeśli chodzi o te 

osoby, które zakłócają porządek. I mam też pytanie, czy wzorem lat ubiegłych, można byłoby 

wysłać patrole piesze w obrębie miasta. Zawsze jednak ten widok policjanta budzi jakiś respekt i 

może przyniósłby efekt pożądany. 

2) Pytanie do  Starosty Powiatu  oraz Burmistrza : 

Jako mieszkaniec Osiedla Okocimskie, a szczególnie bloku przy ulicy Browarnej, które zostały 

najbardziej dotknięte w czasie powodzi w 1997 roku. W związku z ostatnim zagrożeniem 

powodziowym, chciałbym zapytać, ponieważ na szczęście nic się nie wydarzyło złego dla 

mieszkańców. Ale była to jednak okazja do przetestowania naszych procedur, jak wyglądały 

podjęte działania i jakie można wnioski z tego wyciągnąć na przyszłość również. I do Pana 

Starosty również mam pytanie. W zakresie budowy zbiorników retencyjnych na rzece Uszwicy, 

były kiedyś plany budowy zbiornika w Gosprzydowej, zostały zaniechane, procesowane. Jak to w 

tej chwili wygląda i czy starostwo podejmuje jakieś działania w tym kierunku?. 

 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

St
ro

n
a8

 

 

Na zapytania Radnych odpowiedział Inspektor Wacław Daniec Komendant Policji w Brzesku. 

 Kwestia pierwsza, parkowanie. Zauważyliśmy jako policja, że na terenie miasta Brzeska 

istnieje problem z parkowaniem przez kierujących. W ostatnim czasie nasiliło się 

parkowanie w miejscach niedozwolonych, między innymi zatoki autobusowe, zieleńce, 

chodniki, gdzie ewidentnie są łamane przepisy ruchu drogowego. Podjęliśmy działania 

profilaktyczno-represyjne. Tutaj, jak zostało wspomniane, większość tych ujawnionych 

wykroczeń dotyczących parkingu pod urzędem miasta została zakończona na pouczeniu. 

Przypomniał, że parkowanie na zatokach autobusowych jest zabronione nawet na kilka 

sekund. Natomiast co do kwestii odprowadzania dzieci, to chciałbym też przypomnieć, że 

do godziny 9 chyba parkingi są  z dziećmi do szkoły.  

 Kwestia druga, dane statystyczne, dotyczące tych ewentualnie podjętych interwencji na 

parkingach w rejonie dworca PKP. Jak najbardziej udostępnimy, proszę o przesłanie 

pytania. Potwierdzam, że są interwencje realizowane, są ujawnione wykroczenia.  

 Kwestia trzecia, sprawa beczki. Myślę, że najlepszym rozwiązaniem dla tych 

mieszkańców jednak jest wykonanie telefonu do dyżurnego i zgłoszenie interwencji, a 

nie poprzez panów radnych. W ostatnim czasie były udostępnione dane statystyczne, 

dotyczące podejmowanych interwencji, ujawnionych wykroczeń, nałożonych represji 

karnych, mandatów, czy wniosków do sądu o ukaranie. Także tutaj, jeżeli w ostatnim 

czasie jakieś tam zmieniły się dane statystyczne, to ewentualnie możemy dosłać taką 

informację. Natomiast chcę powiedzieć, że tych zgłoszeń nie ma aż tyle, jak to tutaj 

wygląda na tym przedstawionym obrazie.  

 Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska)  

Pierwsze pytania zadawał Pan radny Adam Kwaśniak, dotyczyły tematu podjętego przez Pana 

komendanta. Bardzo dziękuję za wyjaśnienie. Faktycznie sporo sytuacji takich jest 

obserwowane, gdzie w tych miejscach niedozwolonych to parkowanie odbywa się. Nie mówimy 

tutaj tylko o miejscu zatoczki autobusowej przed budynkiem magistratu, ale w większości 

zatoczek autobusowych, jak rozmawiałem z Panem komendantem ostatnio, bo też otrzymałem 

informację, że jest tych interwencji sporo, więc rozmawialiśmy. Pan komendant przesłał mi 

notatkę prasową, która została wysłana chyba do lokalnych mediów, wydaje mi się, że na 

początku miesiąca i to była dosyć taka notatka jakby informująca i przypominająca o pewnych 

obowiązkach kierowców, ale też pieszych. Wskazano tutaj, że nie stosowanie się do znaków 

drogowych, parkowanie w rejonie skrzyżowań, przejść dla pieszych, zastawianie wyjazdów oraz  

lub zatokach autobusowych to najczęstsze właśnie z tego typu sytuacji zaobserwowanych. Stąd 

też policja zwróciła się z apelem do kierowców o parkowanie zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa, przypominając oczywiście też o konsekwencjach prawnych za ewentualnie 

takie wykroczenia. Sporo, tutaj Pan komendant pisze, że do brzeskich policjantów dociera coraz 

więcej zgłoszeń o nieprawidłowym parkowaniu pojazdów, tylko w ostatnich 2 miesiącach 

funkcjonariusze odnotowali kilkadziesiąt zgłoszeń dotyczących nieprawidłowego parkowania. 
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Wpływ one mają na Krajową Mapę Zagrożeń, jest taki instrument dotyczący właśnie 

bezpieczeństwa, gdzie każdy z mieszkańców, uczestników ruchu może na tej Krajowej Mapie 

Zagrożeń zaznaczyć jakieś naruszenie prawa, no i wtedy policja jest zmuszona interweniować. 

Czasem też takie informacje, Pan komendant pisze,  że były telefonicznie przedkładane. Każdy 

kierowca nie stosujący się do przepisów ruchu drogowego musi mieć świadomość swojego 

postępowania, co za tym idzie, konsekwencji prawnych, no i tutaj są wymienione. Wiemy, że 

taka notatka jak do Urzędu Miejskiego odpowiednio wcześniej poszła do wielu mediów po to, 

aby jakby przestrzec, przypomnieć też o pewnych zasadach. Sądzi, że te nieprawidłowości mogą 

być związane również z dużą ilością remontów realizowanych na terenie miasta. Zauważmy, że 

wiele było utrudnień związanych z przebudową chodników, z modernizacją nawierzchni, no i to 

wszystko też spowodowało, że ci mieszkańcy, którzy zwyczajowo byli przyzwyczajeni do 

parkowania w tym miejscu, jeżeli nie mogli na czas remontu, no to te samochody swoje 

parkowali w innych miejscach, no i niestety te przyzwyczajenia przez kilka miesięcy pozostały, 

stąd pewnie niektóre osoby to niepokoiło, bo zgłoszenia policji, a policja te interwencje podjęła. 

Też zaobserwowaliśmy sytuację wzmożonego ruchu przy szkole nr 1, przy magistracie. 

Zauważamy problem, stąd też jeszcze w tamtej kadencji podjąłem decyzję o tym, aby część 

terenu za szkołą przeznaczyć na zorganizowanie placu manewrowego, parkingowego, który 

będzie służył przede wszystkim nauczycielom. Po to, aby nauczyciele nie zostawiali swoich 

pojazdów przy ogrodzeniu, przy drodze, tylko za szkołą, w odpowiedniej odległości od okien. No 

i taki parking jest, już urządzony. Parking jest spory i myślę, że nauczyciele już mają swoje 

miejsca. Stąd też po ukończeniu tego zadania, podjęliśmy decyzję o tym, aby urząd  dokonał 

przeglądu tych miejsc i przygotował procedurę, by parking na wniosek Pana radnego Bogusława 

Sambora, który to zgłaszał też w poprzedniej kadencji, służący do wysadzania dzieci, był 

zrobiony przed szkołą. Ale wcześniej musieliśmy najpierw zabezpieczyć miejsca dla nauczycieli. I 

chyba 4 takie miejsca mają być wyznaczone. Pewnie wniosek już poszedł do Zespołu Inżynierii 

Ruchu Drogowego. Jeżeli nie, to lada moment pójdzie, aby bezpośrednio przed szkołą takie 

miejsca do wysadzania dzieci były. Jeżeli chodzi o znak dotyczący autobusu szkolnego, staramy 

się, aby jednak ten znak jeszcze pozostał z uwagi na to, że dzieci wyjeżdżają na różne wycieczki 

szkolne, różne sytuacje są, więc chcemy, aby bezpośrednio dzieci z obiektu szkolnego miały 

możliwość bez przechodzenia wsiąść do autobusu i pojechać na  wycieczkę.  Dodatkowo 

oczywiście jest pani stopka. Też podziękowania dla Pana komendanta i jego służb, bo na 

początku roku szkolnego,  była zorganizowana wspólna  akcja w pierwszych dniach szkoły, gdzie 

informowano o zasadach o bezpiecznym wysadzaniu. Były rozdawane różnego rodzaju ulotki, 

materiały, odblaski, także tam była i policja, służby Pana komendanta, które informowały. No i 

kolejna rzecz i taki apel, żeby wysadzanie dzieci odbywało się w sposób, dynamiczny. Na 

zasadzie nie to, że ktoś postawi samochód i pójdzie do szkoły,  jest to po to, żeby podjechać, 

wysadzić dziecko, dziecko bezpiecznie przechodzi i uwalnia się to miejsce kolejnej osobie.  

Przypomnijmy, że ten parking jest na wspólny ze starostwem powiatowym,  I ten parking też 

tutaj musi być drożny. Jeżeli chodzi o miejsca służbowe, bo Pan ich wymienił 10, czy 8, to 

powiem, że jeżeli chodzi o Urząd Miejski mamy 2 miejsca służbowe 
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wyznaczone, a jeżeli chodzi o starostwo 3 dla powiatu i 2 dla urzędu miejskiego, więc nie jest to 

8, jest to tylko 5 miejsc parkingowych.  

Zachęcił aby też korzystać z parkingu po drugiej stronie drogi, to jest zaledwie 10 metrów dalej 

obok Pana Radnego nieruchomości, jest on  płatny dopiero od godziny 9. Czyli do 9 każdy, kto 

przyjeżdża z dzieckiem, spokojnie może na tym parkingu samochód zostawić, nie ponosząc 

żadnych opłat.  No tak być nie może, bo kierowcy autobusów, busów też muszą mieć miejsce do 

właściwego podjechania i nie mogą się zatrzymać byle gdzie i wysadzać, bo wtedy oni narażają 

się na ewentualne konsekwencje, czy też kary, które ma prawo w tym układzie wymierzyć 

policja. Warto też zaznaczyć, że jeżeli w sposób nieroztropny korzystacie z tej zatoki, to zasłania 

się wyjazd z urzędu miejskiego, zasłania się widoczność na chodnik, a często niestety niektórzy 

mają taką tendencję, nawet spośród Państwa radnych, przepraszam, ale to powiem, bo ja nieraz 

upominałem, na komisjach nie tylko, że stawia się na drodze pożarowej samochody, stawia się 

na przystankach samochodów, niektórzy Państwo wiedzą, stawia się na chodnikach, zasłaniając 

wyjazd, mimo że obok metr dalej jest miejsce parkingowe wolne, do tego specjalnie 

wyznaczone. Prosiłbym jednak tutaj o taką mocną refleksję, a najważniejsze jest bezpieczeństwo 

zarówno dzieci, jak i innych użytkowników, czy to pieszych, czy kierowców. Pamiętajmy, że to te 

poranne godziny, wtedy jest ruch wzmożony, wtedy wszyscy jadą do pracy, więc  każdy ruch 

może powodować sytuację, taka nieprzemyślana które będą potencjalnie niebezpieczne dla 

uczestników ruchu. Bardzo proszę, aby jednak parkować na miejscach do tego przeznaczonych i 

wyznaczonych, a my ze swojej strony będziemy pomagać . Natomiast są jeszcze kwestie wody. 

Jeżeli chodzi o wodę, myślę, że pies nie pije wody. To może być kilka rzeczy, na przykład dzień 

zimny, pies może mniej chcieć pić. Warto podejść z psem do weterynarza, sprawdzić.  Nasz 

RPWiK posiada skrubery. To jest chyba druga w kraju instalacja tak bardzo zaawansowana, która 

gwarantuje odpowiednią jakość wody. Mamy laboratorium, są pobierane próbki na punkcie 

uzdatniania, później w innych miejscach. Regularnie to jest sprawdzane i woda jest bardzo 

dobrej jakości. Powiem szczerze, że ja sam ją piję bezpośrednio z kranu, nawet bez żadnych 

filtrów i bez żadnych obaw. I muszę Panu powiedzieć, że mi nie zaszkodziła, piłem normalnie i do 

tej pory korzystam i dobrze się czuję. To jest wiele rzeczy, ja nie jestem weterynarzem, ale 

pewnie na Pana miejscu od tego bym zaczął. Niekoniecznie od jakości wody, bo ona jest 

naprawdę świetna, za co gwarantuję.  

 Grzegorz Brach ( Zastępca Burmistrza )  

Zabrał głos  na temat dowozów dzieci do szkoły Nr 1. Wskazał jaka obowiązuje praktyka w tym 

zakresie na parkingu koło urzędu. Trwa to naprawdę czasami 4-5 minut, a to jest za długo. A 

kolejne samochody stoją. Gdyby szybko to zrobić, to przejazd przez parking przed urzędem, 

mógłby się odbywać bez potrzeby parkowania. 

 Adam Kwaśniak (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) - (Ad Vocem) 

Co do parkowania, to Pan burmistrz  tutaj wspomniał, że przed 9 można bez problemu się 

zatrzymać na parkingu płatnym. 
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Dzieci mogą wysiąść, spokojnie przejść do szkoły. Natomiast wiele dzieci jest takich, które 

przyjeżdża do szkoły po godzinie 9, bo różne są godziny rozpoczęcia zajęć. Z interwencji policji to 

można tutaj wnioskować, że chodzi głównie o czas, kiedy rodzice przyjeżdżają po dzieci, więc to 

też nie jest przed 9, tylko w późniejszych godzinach. Pan Burmistrz wspomniał, że ta zatoczka 

częściowo będzie przeznaczona na szybkie wysiadanie dzieci przy szkole, natomiast jest ten 

problem, co Pan Burmistrz powiedział, że ewentualnie jak tutaj nawrócić, to będzie utrudnienie 

dla rodziców, dlatego też z tych miejsc służbowych, które Pan Burmistrz powiedział, że jest 5 dla 

pracowników urzędu i starostwa, a jest miejsc 8, może 3 wydzielić na takie przeznaczenie dla 

wysiadających dzieci. Z tego miejsca nie byłoby problemu po prostu wyjechać w prawo, czy w 

lewo z parkingu kierowcom. Bardzo Panu Burmistrzowi dziękuję za to, że Pan wspomniał, że jest 

piękny parking za szkołą wybudowany dla nauczycieli, dlatego też trochę się zastanawiam, 

czemu 20 samochodów, raczej nauczycieli, stoi jednak w tej zatoczce przy Głowackiego, a nie 

wjeżdża już ze szkoły, skoro parking jest tam bezpieczny. Natomiast co do mojego psa, no to 

pies oczywiście był u weterynarza, bo tak jak wspomniałem, obawialiśmy się, że to może 

spowodowane jest chorobą nie picie tej wody. Z badań tutaj wynikło, że jest po prostu wiekowy, 

ale zdrowy. Mam nadzieję, że jeszcze będzie żył z nami dość długo. Była tak, jak tutaj 

wspomniałem, susza, więc myślę, że może procedura taka była, żeby było więcej chloru 

dodawane do wody, ale myślę, że to prędzej by wyjaśnił Pan prezes RPWiK-u niż pan Burmistrz, 

Ja zawsze chwaliłem, że woda jest wyjątkowo dobra w Brzesku. Dlatego może Pan prezes 

RPWiK-u w tej sprawie się jeszcze kiedyś wypowie.  

 

 Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) - (Ad Vocem) 

Uszczegółowił wypowiedź Radnego Adama Kwaśniaka, teraz otrzymałem potwierdzenie od Pana 

dyrektora szkoły Nr 1 , że żadne z zajęć nie  rozpoczynają się po godzinie 8. Wszystkie klasy 

startują o godzinie 8. Więc tutaj jakaś mała nieścisłości. Zapewne oglądał  sesję i tą pańską 

sugestię co do parkowania przez nauczycieli przekaże swoim pracownikom.  

• Anna Lubowiecka (Przewodnicząca Komisji  Budżetu i Finansów Rady Miejskiej 

w Brzesku ) 

Ponowiła prośbę o wzmożenie patroli policyjnych w Szczepanowie, jest to droga 1340 

Mokrzyska-Radłów, gdzie odbywa się niezwykle natężony ruch samochodów jeżdżących do 

Żwirowni. Wspominała już o tym, dlatego ponawia prośbę, ponieważ na zebraniu wiejskim, 

które miało miejsce 15 września br. bardzo mocno wybrzmiał ten temat. Szczególnie zgłaszali 

ten problem mieszkańcy ulicy Stojałowskiego, a więc odcinka drogi powiatowej pomiędzy 

Szczepanowem a Wokowicami, gdzie szczególnie niebezpiecznie jest na drodze i tam 

samochody poruszają się z nadmierną prędkością. Bardzo proszę o wzmożenie patroli 

policyjnych. 
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• Agnieszka Mastalska-Sowa (Radna Rady Miejskiej w Brzesku) 

Doprecyzowała kwestię postulatów mieszkańców rynku co do działań policji. Zostaliśmy jako 

radni na tym spotkaniu wtorkowym zobligowani do poproszenia służb o wzmożone kontrole i 

bardziej restrykcyjne karanie osób zakłócających porządek. Zwłaszcza zwracano uwagę na osoby 

młodociane, które w bardzo późnych godzinach wieczornych i nocnych zakłócają porządek. 

Mieszkańcy zgłaszali picie alkoholu przez osoby nieletnich i bardzo głośne, takie nieobyczajne 

zachowanie. Co do zgłoszeń na policję, jako radni szukamy rozwiązań i prosimy, by Państwo 

mieszkający w tym rejonie zgłaszali dyżurnemu na policji takie incydenty, bo wiadomo, że jeżeli 

policja przyjeżdża, to w jakiś sposób to miejsce przestaje być atrakcyjne dla tych osób. 

Natomiast z wypowiedzi mieszkańców wynikało, że są oni zrezygnowani, ponieważ twierdzą, że 

zgłaszanie incydentów na policję, oczywiście to jest ich opinia, w ich oczach, nie przynosi 

oczekiwanych rezultatów. Byliśmy na tym spotkaniu około dwóch godzin. W tym czasie jeden z 

beneficjentów ławeczek i brzeskiego rynku dwukrotnie oddawał mocz na murek przylegający. 

Państwo twierdzą, że bardzo często zdarza im się, zwłaszcza rano w niedzielę, myć elewację, 

drzwi z różnego rodzaju fizjologicznych pozostałości po tych libacjach. Odnieśliśmy wrażenie, 

przynajmniej sama odniosła takie wrażenie, że z tego powodu są bardzo sfrustrowani. 

Podkreślali, że nie jest to kwestia beczki, że ci ludzie ze sobą przynoszą po prostu alkohol 

zakupiony gdzie indziej. Ja sama byłam świadkiem kiedyś na rynku, jak w jednym z odrzwi, bo 

nie można tego nazwać bramą, tylko w jednym z odrzwi siedziała czwórka czy piątka, ludzi w 

różnym wieku, oni byli dorośli, Natomiast właśnie mieli cały plecak wyładowany alkoholem. 

Policja to sprawdzała, z tym, że skończyło się na tym, że ani nie oddalili się z tego miejsca, ani nie 

zostali spisani. Po prostu policja sprawdziła, co mają w plecaku i odjechała. Być może jakieś 

bardziej restrykcyjne postępowanie ze strony patroli spowodowałoby uspokojenie tej sytuacji 

wokół rynku, bo ona jest dosyć napięta.  

• Piotr Duda (Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Rozwoju ) 

Zwrócił się z prośbą do komendanta policji o wzmożenie patroli przy budynku Liceum 

Ogólnokształcącego imienia Mikołaja Kopernika i Technikum imienia Józefa Piłsudskiego, w celu 

wyeliminowania palącej tam młodzieży, niejednokrotnie małoletniej, która demoralizuje 

młodszą młodzież i dzieci, zwłaszcza tą podążającą do szkoły, do zespołu szkolno-

przedszkolnego. 

Na zapytania Radnych odpowiedział komendant policji Władysław Daniec. 

Zapytanie Radnej Anny Lubowieckiej: 

Poproszę o taką informację do nas na piśmie, jakie dni tygodnia, jakie godziny jest to największe 

zagrożenie dla mieszkańców.  Codziennie tam patrol nie może stać całe 12 godzin, no niestety. 

Wiadomo, że są określone godziny, gdzie jest większe natężenie ruchu, większe zagrożenie, więc 

prosił o taką informację. 
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Kwestia druga. 

Jest mi bardzo przykro, że na tym spotkaniu Państwo widząc taki Incydent na rynku , nikt nie 

dokonał udokumentowania lub nie zgłosił tego faktu do nas. To jest właśnie to, że każdy 

mieszkaniec, widząc popełnione przestępstwo lub wykroczenie, może to udokumentować. Nie 

jest możliwe, żeby policjanci stali tam 24 godziny na dobę i pilnowali porządku w rynku. Myślę i 

to Pan Burmistrz potwierdzi, że ograniczyliśmy pewien sposób tego, że nietrzeźwi mieszkańcy 

odpoczywali na ławeczkach. Siłą rzeczy ci ludzie cały czas tam wracają, bo uważają, że to jest 

najbardziej atrakcyjne miejsce do spędzania wolnego czasu. Proszę, jeżeli są takie zdarzenia, by 

to dokumentować, zgłaszać, a nie mówić, że policja jest bezczynna, bo tak nie jest. To są dowody 

w postaci suchych danych statystycznych, które są udostępnione. 

• Agnieszka Mastalska-Sowa (Radna Rady Miejskiej w Brzesku) 

Nie ma nic do działań policji negatywnego. Jest wdzięczna za każdy patrol i za każde działanie na 

terenie gminy. Natomiast przekazuje w tym momencie frustracje, które przekazali nam 

mieszkańcy. Jest pośrednikiem, zostałam do tego zobligowana jako jeden z przedstawicieli 

Osiedla Stare Miasto. Bardzo dziękuję za to, co Pan w tym momencie mówi, bo jest to też istotny 

głos w tej dyskusji. Przekazuję to na Pana ręce. 

Komendant Policji Władysław Daniec 

Jeszcze raz przekazał, że dbanie o porządek i bezpieczeństwo jest naszym wspólnym zadaniem. 

Jeżeli mieszkańcy nie wyjdą z inicjatywy i nie będą zgłaszać tych problemów, mogą to nawet 

zgłaszać anonimowo, policjanci też nie o wszystkim będą wiedzieć, nie zawsze mają czas tam 

przebywać, bo są też inne zdarzenia, gdzie czasami ratujemy życie i zdrowie ludzkie, niestety i są 

to sprawy ważniejsze. Co do młodzieży, która tam nadużywa alkoholu, prosiłbym rodziców o to, 

żeby się zainteresowali, gdzie ich dzieci po godzinie 22.00 spędzają czas, w jakim stanie wracają 

do domu, czy przypadkiem nie są po jakichś używkach alkoholu lub innych. 

Jeśli chodzi o palenie papierosów przez młodzież przy LO i Technikum. 

Proszę Państwa, idąc ulicami naszych miast, zauważycie, że już dwunastolatki, trzynastolatki z 

papierosem w ręce, jak nie zwykły, to elektroniczny. Jeżeli byśmy podjęli taką interwencję tam, 

w rejonie tej szkoły, no to by trzeba było spisać wszystkich uczniów, którzy ze szkoły wyszli na 

przerwę. No to też jest rola troszkę pedagogów w ich edukowaniu.  

Radny Piotr Duda - rozumie, ale młodzież zbiera się w jednym miejscu pod drzewkami, 

ewidentnie widać, że palą. Przejeżdżają niejednokrotnie patrole, przecież to jest ulica ruchliwa i 

jeden z patroli może się zatrzymać raz na jakiś czas. Ja zdaję sobie sprawę, że macie Państwo 

wiele spraw do załatwienia i pilnujecie naszego bezpieczeństwa, porządku, zdrowia i mienia, ale 

taka prewencyjna działalność według mnie byłaby pożądana. 
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Komendant policji Władysław Daniec 

Podjedziemy, zadziałamy. 

• Bogusław Sambor (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku ) - (Ad 

Vocem) 

Panie komendancie, bo troszkę zostałem wywołany do tablicy, więc chciałem się odnieść. Nie 

chciałem o tym wspominać naprawdę, proszę mi wierzyć. Natomiast Pan troszkę odbił piłeczkę 

w naszym kierunku, że widzimy i nie reagujemy. To po pierwsze akurat tej sytuacji, w której była 

Pani radna Mastalska nie widziałem, mimo że byłem w tym samym miejscu. Byłem zaaferowany 

innymi kwestiami, nie wiem, nie widziałem tej sytuacji, natomiast widziałem inną sytuację. 

Wracałem pewnego dnia w biały dzień z małżonką. Przechodziliśmy w okolicy rynku. W drugiej 

części rynku stał patrol policji samochodem i dokonywał interwencji , nie pamiętam kogo tam 

spisywali, natomiast było to  w okolicy fontanny. Ja przechodziłem bliżej tutaj kościoła i widzę 

jak jeden człowiek, też stały bywalec w cudzysłowie, normalnie wstaje i podniósł spodnie po 

wykonaniu czynności, nie powiem jakich. Więc podszedłem do patrolu i mówię, panowie, na 

waszych oczach pan normalnie się załatwia, pod choinką, na rynku, na trawniku. Usłyszałem 

odpowiedź, no mamy tutaj interwencję, nie rozdwoimy się. Więc naprawdę jak każda sytuacja, 

jeżeli widzę interwencję zawsze, jeżeli na osiedlu widzę też dzwonię, to na pewno jest 

udokumentowane, bo też takie się zdarzają, więc nie chciałbym, żeby takie przeświadczenie 

powstało, że radni widzą i nie reagują. Policja, mam też świadomość pewnych ograniczeń, jeżeli 

faktycznie dokonuje interwencji, no to też się faktycznie nie rozdwoi. Ale nie chciałbym, żeby 

tutaj padł taki zarzut  i pozostawiony został bez odpowiedzi, że radni widzą i nie reagują.  

Komendant Policji Władysław Daniec 

Moją intencją było przekazanie tego faktu, że jeżeli my nie będziemy reagować jako zwykli 

mieszkańcy  dbać o swoje dobro, no to niestety my też jako policja nie jesteśmy w stanie być 

wszędzie o tej samej porze i wszystkiego upilnować. Natomiast jeżeli policjanci zachowali się źle, 

nietaktownie, to w poniedziałek od godziny 8 do 16 przyjmuję w sprawach skarg i wniosków.  

• Bogusław Sambor (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku ) - (Ad 

Vocem) 

Pytałem o możliwość prowadzenia patroli pieszych w okolicy obrębie starego miasta, rynku. Czy 

jest taka ewentualnie możliwość, bo nie mówię, że codziennie, ale powiedzmy w jakiejś 

częstotliwości rzadszej.  

• Komendant policji Władysław Daniec 

Policjanci w ramach swojej służby też realizują patrole piesze, natomiast nie są to patrole 8 

godzinne. Po prostu policjant wysiada z radiowozu, zostawia radiowóz i powiedzmy 15-20 

minut przemieszcza się pieszo w miejsca trudno dostępne, między innymi tam w kierunku tej 
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tężni solankowej, bo tam ostatnio było sporo interwencji. Specyfika brzeska nie pozwala na 

wystawienie typowo patroli pieszych.  

• Agata Podłęcka (Radna Rady Miejskiej w Brzesku ) 

Skierowała zapytanie do Prezesa Spółki MPK w Brzesku. Przedstawiła prośbę, wniosek  od 

mieszkańców z  ulicy Wiejskiej i okolic, ulicy Grottgera i tych pozostałych uliczek drobnych 

wokół, od starszych osób, które zapytują, czy nie mogłoby tam być udostępnione jakieś kursy 

MPK w ciągu dnia. Ci ludzie starsi, zwłaszcza zimą, bardzo się boją, że nie wydostaną stamtąd do 

centrum miasta i żeby można było podjechać do tego miasta i spokojnie pozałatwiać sobie 

sprawy, czy chociażby przy galerii, w centrum, gdzie jest  bank i  urzędy, gdzie muszą dotrzeć, a 

nie prowadzą pojazdów i też nie mają bliskich, którzy w ciągu dnia ich tam podrzucą. Tych osób 

jest tam dość sporo, to jest też osiedle i  ulica, która się też starzeje. W związku z tym,  pytam czy 

taka komunikacja przez tą ulicę Wiejską, chociaż parę razy dziennie byłaby możliwa, bo  

ułatwiłoby im to jakość życia, zdecydowanie. 

• Bogusław Babicz (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) 

Zapytał w tematach związanych z bezpieczeństwem i rejonem osiedla Kopaliny Jagieły.  Dot. 

ulicy Konstytucji 3 Maja. W miesiącu  czerwcu składał interpelację w sprawie zamontowania 

progów zwalniających na ulicy Konstytucji 3 Maja, bo jest to ulica, która łączy las Słotwiński  

 z Osiedlem Jagiełły. Rozwijane są bardzo duże prędkości przez przejeżdżające samochody, co 

jest niebezpieczne dla pieszych. Otrzymałem wtedy odpowiedź od Pana Burmistrza na 

interpelację, że zostało to skierowane na Zespół Inżynierii Ruchu Drogowego w Starostwie. Czy 

coś przez te 3 miesiące ewentualnie się zmieniło, czy tam jakaś decyzja zapadła. Natomiast co 

do tych progów zwalniających, to są różne sugestie, czy stanowiska, czasem też przeszkadzają 

mieszkańcom sąsiednich domów, które się znajdują przy tych progach. Ale też w wielu miastach 

widzimy takie spowalniacze, które są na środku ulicy, takie wysepki sytuowane. Zdaje to 

egzamin, ponieważ wymusza  ominięcie takiej wysepki przez kierowców. Akurat ta ulica 

Konstytucji 3 Maja jest dosyć szeroką ulicą, więc tam można by było zainstalować taką wysepkę. 

Prawdopodobnie koszt taki byłby podobny do progu zwalniającego, więc ewentualnie prosiłbym 

o rozważenie takiej możliwości. I jeszcze sprawy związane też z bezpieczeństwem, nie pamięta 

czy to Pan radny Piotr Duda tego nie zgłaszał odnośnie zamontowania lustra przy skrzyżowaniu 

ulicy Okulickiego i wyjazdu z ulicy Świętego Brata Alberta, bo tam rzeczywiście jak się wyjeżdża 

od Świętego Brata Alberta, to po lewej stronie praktycznie nie widać nadjeżdżających pojazdów, 

więc jeśli dałoby się tam ewentualnie to lustro zamontować po drugiej stronie od ulicy 

Kwiatowej, od strony ulicy Kwiatowej, tak żeby umożliwić obserwacje nadjeżdżających 

samochodów, a auta tam jeżdżą bardzo szybko. W dniu wczorajszym  był w sąsiedztwie ulicy 

Wesołej, jest tam rozbite lustro przy wyjeździe z ulicy Wesołej na ulicę Browarną. 
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 Kamil Trąba (Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Brzesku ) 

Korzystając z obecności Pana Prezesa Brzeskich Zakładów Komunalnych, pod którego 

jurysdykcją jest Plac Targowy, zapytał, czy  w związku z rozpoczęciem sezonu grzybowego, 

osoby, jak wygląda kwestia kontroli tych zbiorów, tak żeby nie doszło do niebezpieczeństwa, że 

ktoś wystawia się na naszym placu miejskim, a dochodzi do zatrucia.   

 

 Seweryn Kozub (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) 

Skierował  pytanie do Pana Prezesa MPK i do Pana Burmistrza Bracha dotyczące tematu 

komunikacji publicznej. Ostatnio przysłuchiwał się sesji Rady Powiatu, gdzie dość obszernie ten 

temat komunikacji publicznej między gminami, a naszym miastem Brzesko, miastem 

powiatowym był analizowany. Na posiedzeniu Komisji Budżetów i Finansów zaopiniowaliśmy 

również pozytywnie temat funkcjonowania spółki MPK za rok 2023 i pierwsze półrocze 2024 

roku. Zadał wówczas pytanie  i poprosił o jego wyjaśnienie. Poprosił by  Pan Burmistrz  mógł 

doprecyzować jeszcze jego zapytanie.  Pierwsza część pytania do Pana Prezesa MPK, dotyczy 

ustalenia formy, ewentualnie wykonania badań, ankiety, nie wiem, spotkań z mieszkańcami 

dotyczące połączenia, ewentualnie wzmocnienia  komunikacji publicznej między Brzeskiem, a 

Bochnią.  Poprosił Burmistrza Grzegorza Bracha by doprecyzować temat wynikający z ustawy, 

dotyczący tych szczegółów. Pan Burmistrz wspominał na komisji dotyczącej wtedy formy 

przetargowej i tak dalej, jeśli chodzi o przewoźnika. Także gdybym mógł prosić coś więcej na ten 

temat będę bardzo wdzięczny.  

 Barbara Borowiecka (Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej 

w Brzesku ) 

Poinformowała,  że wniosek radnej  Podłęckiej odnośnie wzmocnienia ilości kursów MPK na 

terenie Osiedla Jagiełły  był zgłaszany, te potrzeby były i w dalszym ciągu są. Wskazana była 

nawet  trasa, którą miały jeździć autobusy, czy busy, natomiast otrzymaliśmy odpowiedź 

negatywną. Ale bardzo cieszę się, że ten wniosek wybrzmiał, bo jest uzasadniony. 

• Grzegorz Brach (Zastępca Burmistrza) 

Odpowiedział kolejno,  

jeżeli przeanalizowalibyśmy kondycję finansową naszej spółki i jej możliwości, to uruchamianie 

dodatkowych linii jest bardzo trudno, o ile w ogóle możliwe. Spółkę dotujemy w kwocie około 1 

500 000 zł w ciągu roku. Bardzo dużo kursów z uwagi na fakt, iż zresztą tak być powinno, bo 

mamy ulgi dla mieszkańców powyżej pewnego wieku, również jest kwestia dowozu do szkół,  i 

taka dopłata musi być realizowana. A zatem spółka nie ma możliwości zakupu chociażby w 

kolejnych naborach ogłaszanych przez Urząd Marszałkowski nowych autobusów, ponieważ z 

założenia konkurs wyłącza te podmioty, które są operatorami na terenie jednej gminy, a taką 

funkcję pełni spółka miejska. To jest odpowiedź również, którą rozwinę na pytanie Pana radnego 
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Kozuba. Otóż w momencie, kiedy spółka ma porozumienie z władzami, czyli ze swoim 

właścicielem jakim jest miasto na zasadzie realizacji zadań operatora do przewozów, to nie 

obowiązuje nas forma postępowania przetargowego przy wyłanianiu dowozów do szkół. 

Operator na zasadzie porozumienia wykonuje te nasze zadania. Gdybyśmy tę spółkę jakby 

zatrudnili, czy skierowali, bo ona sama się w tym momencie może ubiegać, o realizację 

transportu pomiędzy dwoma gminami, czyli wyjazd poza teren gminy, to nie dość, że uzyskuje 

wtedy stosowne zezwolenie już od Marszałka Województwa, ale traci status operatora i wtedy 

na przewozy na miejscu do szkół musielibyśmy stosować procedurę przetargową, tak jak jest w 

wielu innych okolicznych gminach. A zatem do wyboru mamy albo ryzykujemy, co może 

spowodować, że spółka przestanie mieć od nas zlecenia i tej kwoty za dowozy byśmy nie 

dopłacali. Myślę, że wtedy sytuacja finansowa spółki byłaby bardzo trudna. Wpływy z biletów to 

jest kilkanaście procent, pozostała to jest kwestia dotacji. Nie wygra spółka z prywatnym 

przewoźnikiem, to są inne reguły funkcjonowania i inne zasady. Natomiast uruchamianie 

dodatkowych linii, przekażemy tę informację prezesowi, nawet rozmawialiśmy ostatnio o tym, 

aby uruchomić przejazd pomiędzy dworcem PKP i centrum miasta, więc taka możliwość się 

pojawi, natomiast tam będzie jeździł jeden autobus. Linie, które są tak zwanymi zerówkami, czyli 

jeżdżą w innych miastach od dworca do centrum, muszą mieć do swojego prawidłowego 

funkcjonowania kilka pojazdów. Te pojazdy jeden za drugim na tej linii jeżdżą. Natomiast tu 

jeżeli jest to jeden autobus, ta częstotliwość jego będzie zupełnie inna. I trudno jest 

zsynchronizować dojazd z przyjazdem pociągu. Głównie synchronizujemy dojazdy z dojazdem do 

pracy, natomiast czekanie czasami kilka minut na to, aż przyjedzie spóźniony pociąg jest 

niemożliwe, a odjazd bez pojawiających się pasażerów jest bezcelowy. Ale tę kwestię miał Pan 

prezes rozważyć. 

Radny Bogusław Babicz, zapytał w sprawie  zamontowania progów zwalniających.  Sprawdzimy 

na jakim etapie jest. Wniosków do zespołu inżynierii jest zawsze kilka składanych i kiedy  zbiorą 

się z innych gmin również wnioski, to wyjeżdża w teren i wtedy jest realizowane. Sprawdzimy 

również, i zgłosimy  kwestię rozbitego lustra. Jeśli chodzi o montaż wysepek, to  wysepki są 

droższe, są takie możliwości, ale nie wiemy czy akurat zespół inżynierii je  zaakceptuje, nazywają 

się profesjonalnie szykany. Szykany jakby zawężają, powodując, że należy jechać slalomem. 

Budowa wysepki jest trochę ryzykowna na środku, ponieważ stwarza zupełnie inne zagrożenie w 

przypadku niezastosowania się do jazdy, więc nie wiem, czy taka zgoda byłaby. Wysepki są 

uzasadnione wtedy, gdy jest przejście, albo jakaś inna forma zmiany organizacji ruchu, zgłosimy 

to również. 

Radny Kamil Trąba zapytał w sprawie kontroli grzybów na placu targowym. Tymi sprawami 

zajmuje się Burmistrz.  

Mamy podpisaną umowę z grzyboznawcą. Podpisujemy taką umowę z grzyboznawcą co roku i 

grzyboznawca przez nas wynagradzany ma obowiązek przebywać na placu i być dostępnym. Na 

ten sezon również taka umowa z grzyboznawcą przez burmistrza została zawarta. Więc jest 

umowa, jesteśmy tak jak co roku otwarci na to, aby udzielać takiej informacji. 
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Radny Bogusław Sambor 

Zwrócił się z prośbą o odpowiedz na jego zapytanie dot. sytuacji powodziowej i ewentualnie 

działań podjętych i innych kwestii na terenie Gminy Brzesko. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach  - zadania wynikające z ustawy o zarządzaniu kryzysowym 

nakładają na administrację publiczną sporo obowiązków. Są przygotowane i opracowane od lat 

plany zarządzania kryzysowego. Muszą być aktualizowane przynajmniej raz na 2 lata. Wymagane 

jest również opracowanie procedur na postępowanie w przypadku każdego rodzaju klęski 

żywiołowej,  w tym powodzi. W piątek, wtedy kiedy mieliśmy informację o prognozach opadów 

ponadnormatywnych, Pan Burmistrz zwołał naradę zespołu, który w tej sprawie może mieć coś 

do powiedzenia. Byli to zarówno dyrektorzy poszczególnych wydziałów, był Pan sekretarz, były 

osoby odpowiedzialne bezpośrednio za zarządzanie i za kontakt z  OSP i przeanalizowaliśmy 

czym dysponujemy. Warto zwrócić uwagę, że obrona cywilna, która kiedyś miała w tym 

względzie spore pole do popisu, nie istnieje. Ustawodawca przed kilka laty zlikwidował obronę 

cywilną. Obrona cywilna nie funkcjonuje. Wprowadzona w 2023 ustawa o powszechnym 

obowiązku obrony, pominęła zupełnie kwestie obrony cywilnej. I tak naprawdę nie ma żadnych 

w tej chwili formacji, które w przypadku powodzi, czy innej klęski żywiołowej mogłyby zostać 

zmobilizowane. Mamy magazyn przeciwpowodziowy, mamy 25 000 worków, mamy sprzęt, 

podpisane umowy, porozumienia z 3 właścicielami składów budowlanych po to, aby można było 

wykorzystać piasek. Mamy nałożony decyzjami na przedsiębiorców obowiązek świadczenia 

dostarczenia pojazdów, mamy  porozumienia z tymi osobami, ale to jest jakby wynik na gruncie 

ustawy o zarządzaniu kryzysowym, natomiast o obronie cywilnej po prostu w tej chwili nie 

mówimy. WOT, który miał to przejąć, chyba nie do końca taką rolę spełnił. Reasumując, 

przeanalizowaliśmy, mamy możliwość uzyskiwania danych z poszczególnych gmin, które są w 

górnym biegu rzeki, tak aby śledzić poziom wód. Mamy procedury, z których wynika, jaki wysoki 

poziom wód może nam zagrozić. Mamy mniej więcej informacje o tym, które tereny są 

najbardziej zagrożone. Natomiast z  informacji jakie posiada,  nie ma chyba aktualizacji jeszcze 

terenów zalewowych przez Wody Polskie, nie ma wyznaczonego obszaru, który bezwzględnie 

byłby brany pod uwagę, chociażby przy zakazie zabudowy. Jeszcze taka jedna refleksja, to nie 

samorząd jest winien temu, że ktoś buduje się w strefie zalewowej i ma potem pretensje, to 

mieszkaniec występuje o wydanie wuzetki i nawet wtedy, kiedy się okazuje, że odmawiamy 

takiej wuzetki, czyli warunków o zagospodarowaniu danego terenu, to robi odwołanie do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego i prawie zawsze skutkuje, że SKO uchyla decyzję 

burmistrza, przyzwalając na lokalizację w tychże terenach. Mamy sporo takich spraw. Nie mając 

wyznaczonych obszarów zalewowych.  Takie decyzje WZ i ZT są wymuszane na nas. Również 

rozmawialiśmy o gotowości OSP, był nawiązany z nimi kontakt. Wszyscy strażacy potwierdzili 

gotowość do akcji. 

Myślę, że tymi środkami, które dysponujemy, zwykłe zdarzenie jesteśmy w stanie kontrolować. 

Natomiast taką skalę opadów, jaką mieliśmy do czynienia, kiedy ta norma 400-krotnie 
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przekroczyła, to myślę, że nie ma takiej możliwości, aby jakikolwiek samorząd, czy rząd 

przeciwdziałał natychmiast w takiej sytuacji.  

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Cały czas monitorowaliśmy sytuację, były wysyłane informacje do mieszkańców za 

pośrednictwem systemu alcatel. Tak jak Pan zastępca powiedział, zespół zarządzania 

kryzysowego cały czas działał. Spotkania mieliśmy na bieżąco. Były dyspozycje również do 

RPWiK-u, gdzie zlecono oczyszczenie i kontrolę drożności wpustów do sieci kanalizacyjnej 

deszczowej w newralgicznych miejscach. Również nasi pracownicy monitorowali czy studzienki 

kanalizacyjne nie są zatykane przez liście. Oprócz tego prywatni przedsiębiorcy, z którymi mamy 

podpisane umowy, dokonywali czyszczenia i kontroli kratek kanalizacji burzowej, ujść do rowów 

odwadniających w wytypowanych lokalizacjach. Mówiliśmy o workach, których mamy 

przygotowanych 26 000. Mamy 10 rękawów przeciwpowodziowych, to są takie specjalne 

rękawy napełniane wodą, które zostały przekazane również do jednostek ochotniczych straży 

pożarnych. Przypomnę, że na terenie gminy działa w zasadzie 9 jednostek, które są zdolne i 

gotowe do niesienia pomocy w takich sytuacjach, plus oczywiście Państwowa Straż. Posiadamy 

agregaty prądotwórcze, pompy wody, sprzęt ochrony osobistej. Generalnie bardzo się cieszymy, 

że te prognozy i IMGW mówiące o tym, że może spaść 380 mililitrów w deszczu, się nie 

sprawdziły. U nas spadło 60 mililitrów, więc znacznie mniej niż to było prognozowane, no ale 

niestety nasi sąsiedzi południowo-zachodniej Polski bardzo mocno ucierpieli. My w tym czasie 

też zorganizowaliśmy akcję wsparcia, akcję pomocy. Taka akcja była prowadzona na terenie 

gminy przy współpracy z gminami sąsiednimi i podmiotami gospodarczymi działający na terenie, 

Nie dostarczaliśmy do konkretnych miejsc , tylko do tych w  których ta żywność i pomoc była 

dostarczana. Nawiązaliśmy kontakt z Urzędem Marszałkowskim Województwa Dolnośląskiego, z 

Panem Marszałkiem Pawłem Gancarzem, który zorganizował u siebie na terenie dwa huby, 

które przyjmowały właśnie tą pomoc i rozdzielały wedle potrzeb na poziomie już województwa. 

Oni lepiej u siebie znają sytuacje i potrzeby bieżące. U nas był uruchomiony magazyn, była 

uruchomiona zbiórka, która cieszyła się bardzo dużym powodzeniem, bardzo dużo osób 

przyjeżdżało, przywożąc różne produkty wskazane na liście, to była lista też niewymyślana przez 

nas, tylko otrzymana przez Pana Marszałka, który określił jakie są potrzeby, my to 

opublikowaliśmy, no i właśnie zgodnie z tą listą i osoby prywatne, organizacje społeczne, 

zawodowe, przywiezione stały konkretne sprzęty, podmioty, takie jak na przykład zakład karny 

w Wiśniczu, też  podjął z nami współpracę. Ale też warto wspomnieć i przede wszystkim o tych 

osobach fizycznych, które pomoc tutaj dostarczały. Mieliśmy zorganizowane w ten sposób, że 

dostarczane to było do magazynu zbiorczego, firmy Zasada Trans Spedition. Wydzielone zostały 

strefy, gdzie te towary były magazynowane, odpowiednio opisywane, selekcjonowane, zresztą 

od nas już wychodziły odpowiednio też popakowane w opakowania zbiorcze. No i stamtąd 

tirami, dużymi samochodami, które były wywożone już bezpośrednio do miejsc wskazanych 

przez Pana Marszałka. 
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W tym miejscu też bardzo serdecznie podziękował wszystkim osobom, które włączyły się w tę 

akcję. Po raz kolejny okazało się, że mieszkańcy naszej gminy mają wielkie serca. Bardzo dziękuję 

wszystkim osobom indywidualnym, stowarzyszeniom, organizacjom pozarządowym, firmom, 

podmiotom również spoza terenu gminy, które z nami podjęły współpracę firmie zarządowi 

Zasada Trans Spedition, bo tutaj też jak zawsze w tego typu działaniach ta społeczna 

odpowiedzialność biznesu była pokazana na najwyższym poziomie, gdzie kilkanaście TIR-ów 

wyjechało z terenu magazynu z Brzeska, żeby taką pomoc dostarczyć. Jesteśmy tak umówieni, że 

jak będziemy mieć to wszystko już zliczone i zakończy się cała akcja, to też taką listę, bardzo 

precyzyjną opublikujemy, Natomiast, drodzy Państwo, było pytanie dotyczące zbiorników 

retencyjnych. Przede wszystkim ja przypomnę, że jest to zadanie Państwowego Gospodarstwa 

Wody Polskie. Dawniej to był Zarząd Wód Polskich i w każdym województwie taka instytucja 

działała  przy Marszałku. Kilka lat temu decyzją władz centralnych zostały zlikwidowane te 

zarządy lub połączone to zostało w zarząd Państwowego Gospodarstwa Wody Polskie, które 

nadzorują wszystkie cieki, są właścicielami, tak jak  np. rzeka Uszwica, czy też inne. Pocieszające 

jest to, że podczas spotkania w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, kiedy 

rozmawialiśmy o odcinku Sądeczanki, która ma być budowana i taka deklaracja zarówno z 

Ministerstwa, jak i z Generalnej Dyrekcji jest, ma być budowana tutaj na odcinku od Brzeska do 

Gnojnika. Ten odcinek, który nie jest kolizyjny w ustaleniach i z Wodami Polskimi, jest taki, aby 

nie wchodził w tereny, w których potencjalnie takie zbiorniki w przyszłości powinny powstać, za 

czym będziemy optować i do czego będziemy namawiać, tak aby w przyszłości dały szansę 

uchronienia się przed tego typu anomaliami, których niestety jest coraz więcej. 

• Bogusław Babicz (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) 

Zapytał, czy strażacy nasi też brali tam udział w tych czynnościach  ratowniczych, bo wiem, że na 

przykład z gminy Iwkowa, strażacy z Ochotniczych Straży Pożarnych wyjeżdżali w rejon 

Główczyc. Czy tutaj też to było w jakiś sposób skoordynowane z naszą gminą?. 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Mamy 9 jednostek Ochotniczych Straży Pożarnej, 2 jednostki w krajowym systemie ratownictwa 

gaśniczego, pozostałe jednostki poza systemowe. Z naszych jednostek stricte do pomocy takiej 

typowej nikt nie wyjeżdżał, aczkolwiek były też indywidualnie organizowane akcje wsparcia i 

zbiórek właśnie artykułów potrzebnych dla powodzian. Była to akcja organizowana przez OSP 

Jadowniki i oddzielna akcja przez OSP Jasień, gdzie na zasadach partnerskich ze strażami 

pożarnymi z terenu Dolnego Śląska mieli już nawiązaną współpracę i tam rzeczy, o które tamci 

strażacy poprosili, były przez te jednostki dostarczone. Natomiast nasi strażacy ochotnicy nie 

wyjeżdżali, mieliśmy tutaj jasną informacje od pana komendanta powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej, że na tym etapie nawet gdyby taka wola była ze strony ochotników, to on nie 

decydowałby się, ponieważ to on prowadzi  nadzór pod kątem operacyjnym, dlatego że 

jesteśmy centrum powiatu brzeskiego, przez nasz teren przebiegają ważne ciągi i szlaki 

komunikacyjne i była pomoc świadczona z poziomu Państwowej Straży Pożarnej. 
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Wiem, że też strażacy z zawodowej straży w takich działaniach na terenie województwa 

dolnośląskiego uczestniczyli, dlatego my zostajemy w zabezpieczeniu tak zwanym terenu. Czyli 

jeżeli wysyłamy swoje zasoby z Państwowej Straży Pożarnej, wtedy my tutaj naszymi zasobami 

Ochotniczych Straży Pożarnych obejmujemy nadzór. Mamy autostradę A4. Na tej autostradzie 

najczęściej działanie prowadzi jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Szczepanowie. Mamy 

drogę 94. Tutaj jest duża aktywność, olbrzymia aktywność kolegów druhów z Jadownik, którzy 

świetnie sobie radzą w działaniach ratowniczych. Jeżeli chodzi o 75-tkę, o teren budowanej 

obwodnicy i utrudnienia z tym związane druhowie z Poręby Spytkowskiej, to jest ich mocny 

teren działania, wspieranie oczywiście przez jednostki z Mokrzysk, jednostkę z Jasienia, ale nasi 

ochotnicy nie działali poza terenem, jedynie dowozili towary ze zbiórek organizowanych 

indywidualnie przez właśnie te dwa konkretne stowarzyszenia. 

 

Ad. 4. Informacja na temat uwag zgłoszonych do protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 28 sierpnia 2024 r. 

Do Biura Rady nie wpłynęły żadne uwagi dotyczące przedstawionego protokołu. 

Protokół Radni otrzymali w materiałach, 

Protokół został przyjęty bez uwag. 

 

Ad.  5. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie Radni otrzymali w materiałach. 

 Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag.  

 

Ad. 6. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od 

ostatniej sesji. 

Sprawozdanie Radni otrzymali w materiałach. 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag. 

 

Ad. 7. Podsumowanie wakacyjnego wypoczynku dzieci i młodzieży. 

Podobnie jak w poprzednich punktach, materiały zostały zamieszczone na eSesja Rady Miejskiej, 

do których  Radni mają dostęp. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy w związku z przedstawionymi materiałami, są jakieś 

uwagi i zapytania?. 
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W dyskusji wzięli udział: 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Materiały są bardzo szczegółowe. Państwo radni otrzymali w stosownym terminie bardzo 

precyzyjną, szeroką informację na temat wszystkich działań podjętych przez Powiatową Miejską 

Bibliotekę Publiczną oraz filie biblioteczne. Są opisane wszystkie programy, które były 

realizowane w tym okresie. Jest tabela z wykazem ilości uczestników w poszczególnych dniach w 

których były prowadzone zajęcia. Jest również szczegółowa informacja dotycząca działań MOK-

u, wszystkie imprezy, wydarzenia, ale też zajęcia, które były organizowane, czy to indywidualne, 

czy grupowe, bo ta oferta była nadmiar szeroka. Są wskazane też działania podejmowane przez 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. Jeżeli chodzi o działania na BOSiR, no niestety kręgielnia, 

basen jest wyłączony z uwagi na remont teraz prowadzony, natomiast była dostępna kregielnia i 

korty tenisowe. Spora liczba uczestników korzystała z tych obiektów, także mieliśmy ten obszar 

bardzo dobrze zagospodarowany. Informacja jest na tyle szczegółowa, że myślę, że nikt nie 

powinien mieć wątpliwości.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy w związku z przedstawionymi materiałami, są jakieś 

uwagi i zapytania?. 

Brak  zgłoszeń. 

Rada Miejska w Brzesku zapoznała się ze sprawozdaniami na temat wakacyjnego wypoczynku 

dzieci i młodzieży. 

 

Ad. 8. Sprawozdanie z realizacji Wieloletniego programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Brzesko za 2023 r. i pierwsze półrocze 2024 r. 

W dyskusji wzięli udział: 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Materiały zostały Państwu przedstawione, sprawozdanie również jest na tyle szczegółowe, że 

powinno wyczerpać wszystkie potencjalne pytania. Było prezentowane i omawiane na 

komisjach merytorycznych. Był obecny również Pan prezes MZGM, tak jak na dzisiejszej sesji 

była Pani dyrektor Serafin, która bezpośredni nadzór nad tym obszarem sprawuje w moim 

imieniu. Pozostałe informacje są w sprawozdaniu. Jeżeli są pytania, oczywiście chętnie 

odpowiemy.  

Pytań radnych brak. 
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Rada Miejska w Brzesku zapoznała się ze sprawozdaniem  z realizacji Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Brzesko za 2023 r. i pierwsze półrocze 2024 

r. 

Ad. 9. Sprawozdanie i rozliczenie gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy 

Brzesko za 2023 r. i pierwsze półrocze 2024 r. 

Zastępca Burmistrza, Pan Grzegorz Brach na wszystkich komisjach przedstawiliśmy szczegółowe 

informacje dotyczące systemu gospodarowania odpadami. Z ważnych kwestii, które warto by 

poruszyć, jest niespójność między dwoma bazami danych. Osobami, które są zameldowane na 

terenie gminy Brzesko i osobami, które składają deklaracje na poczet gospodarki odpadami. 

Różnica sięga około 6000. Wynika to z różnych powodów, być może też z braku sankcji za 

nierealizowanie obowiązku meldunkowego. Częściowo, co potwierdzają również wezwania 

skierowane przez pracowników urzędu, z niewywiązywania się z obowiązku zgłaszania i 

uzupełniania deklaracji. Przypomnijmy, że mieszkańcy niektórzy mylnie uważają, że płacą za 

odbiór śmieci. Opłaty lokalne wynikają z ustawy i są pobierane również wtedy, kiedy ktoś nie 

produkuje stricte konkretnej frakcji odpadów. To jest opłata za utrzymanie porządku i czystości 

na terenie całej gminy, również za wysyłanie upomnień, prowadzenie dokumentacji, likwidację 

dzikich wysypisk, ale też i na pokrycie kosztów niekoniecznie zależnych od gminy, mianowicie 

kosztów przyjęcia odpadu na instalację. Zgodnie z ustawą, gmina organizuje odbiór i 

zagospodarowanie odpadu, ogłaszamy dwa postępowania przetargowe. W pierwszym 

wyłaniamy instalację, która deklaruje za jaką kwotę odbierze od nas odpady posegregowane i 

zmieszane. Nie ma sytuacji, w której zarabialibyśmy do tej pory na odpadach. My musimy 

zapłacić, aby przyjęto nawet wyselekcjonowane niektóre frakcje. A drugim przetargiem jest 

postępowanie na wyłonienie firmy, która te odpady zbiera. Ostatnie lata wygrywała te zlecenia 

nasza spółka, Brzeskie Zakłady Komunalne. Od 2021 roku system może być uzupełniany, 

dofinansowany przez środki budżetowe. Ustawodawca zmienił te reguły. Wcześniej, wszystkie 

koszty, które były ponoszone na zagospodarowanie odpadami, musiały pochodzić bezpośrednio 

z wpłat mieszkańców. Mamy również ulgi niewielkie, ale sporo osób z tego korzysta. Dla tych, 

którzy mają kompostowniki, płacą o złotówkę mniej. Na ten moment, patrząc na sprawozdanie 

po stronie dochodowej, system również się nie zbilansuje. Będziemy musieć zdecydować  

w którymś momencie o konieczności ewentualnej dopłaty z budżetu albo, co nie jest moim 

zdaniem też na ten moment konieczne, zastanowieniem się nad ostateczną wysokością opłat od 

utrzymania porządku i czystości. Jeżeli będą pytania szczegółowe, to chętnie na nie odpowiemy. 

Brak  zapytań radnych do sprawozdania.  

Rada Miejska w Brzesku zapoznała się ze sprawozdaniem  i rozliczeniem gospodarki odpadami 

komunalnymi na terenie Gminy Brzesko za 2023 r. i pierwsze półrocze 2024 r. 

 

 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

St
ro

n
a2

4
 

 

Ad.10 Sprawozdanie z posiedzeń komisji stałych i doraźnych. 

Sprawozdania z posiedzeń Komisji odbytych w miesiącu wrześniu 2024 r. złożyli 

Przewodniczący Komisji : 

1) Radny Piotr Duda – Komisja PPiR 
2) Radny Daniel Szczupał – Komisja GKOSiR 
3) Radna Barbara Borowiecka –Komisja SS 
4) Radny Bartłomiej Turlej- Komisja OKiS 
5) Radna Anna Lubowiecka – Komisja BiF 
6) Radny Kamil Trąba - Komisja Rewizyjna 
7) Radny Franciszek Brzyk – Komisja SWiP 

Uwag Radnych do sprawozdań brak. 

Ad. 11. Podjęcie uchwał w sprawach 

 1) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024; 

W dyskusji wzięli udział: 

• Celina Łanocha (Skarbnik Gminy) 

Wprowadziła do projektu w.w.uchwały. 

Treść w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu przedmiotowej sesji w systemie elektronicznym 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie 

zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024; 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (17) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Jadwiga Dadej, Piotr 

Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Anna Lubowiecka, Zbigniew 

Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian 

Zaleśny 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Kwaśniak 

BRAK GŁOSU (3) 

Rafał Cichoński, Bogusław Sambor, Daniel Szczupał 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr VII/42/2024 została podjęta  

 2) zmiany uchwały Nr LXX/525/2023 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 27 grudnia 2023 r.  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2024 - 2041 

• Celina Łanocha (Skarbnik Gminy) 

Wprowadziła do projektu w.w uchwały. 

Treść w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu przedmiotowej sesji w systemie elektronicznym 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie 

zmiany uchwały Nr LXX/525/2023 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 27 grudnia 2023 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2024 - 2041 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (17) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Jadwiga Dadej, Piotr 

Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Anna Lubowiecka, Zbigniew 

Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian 

Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Kwaśniak 

BRAK GŁOSU (3) 

Rafał Cichoński, Bogusław Sambor, Daniel Szczupał 

NIEOBECNI (0) 
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Uchwała nr VII/43/2024  - uchwała została podjęta  

 3) zmiany uchwały Nr LXlll/494/2023 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 19 lipca 2023r. w 

sprawie uchwalenia Lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych I wspierania 

edukacji uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Brzesko. 

Burmistrz Tomasz Latocha - Wprowadził do projektu w.w uchwały. 

Treść w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu przedmiotowej sesji w systemie elektronicznym 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie 

zmiany uchwały Nr LXlll/494/2023 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 19 lipca 2023r. w sprawie 

uchwalenia Lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych I wspierania edukacji 

uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Brzesko. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (17) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Jadwiga Dadej, Piotr 

Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna 

Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba, 

Bartłomiej Turlej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (4) 

Rafał Cichoński, Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr VII/44/2024 – uchwała została podjęta  

 4) wyboru radnych do składu komisji opiniującej wnioski o przyznanie stypendiów 

Burmistrza Brzeska za szczególne osiągnięcia uczniów szkół dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Brzesko . 

W dyskusji wzięli udział: 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 
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Wprowadził do projektu w.w uchwały. 

Treść w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu przedmiotowej sesji w systemie elektronicznym. 

Radny Bartłomiej Turlej Przewodniczący Komisji OKiS - Komisja zaopiniowała pozytywnie ten 

projekt uchwały, tak jak czytał w sprawozdaniu. Komisja również zgłosiła kandydatury Pani 

radna Barbara Borowiecka, Pan radny Seweryn Kozub, Pani radna Agata Podłęcka i moja osoba, 

do składu tej komisji. 

Bardzo proszę o poparcie tego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, zostały przedstawione kandydatury radnych, które 

zaproponowała Komisja Oświaty. Czy spośród Państwa radnych są jeszcze jakieś propozycje?. 

Nie ma zgłoszenia. 

Dobrze, Szanowni Państwo, nie widzę zgłoszeń, czyli rozumiem, że nie ma większej liczby 

kandydatów. 

• Bogusław Babicz (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) 

poprosił o sprawdzenie zapisów zawartych w paragrafie 1 projektu uchwały,  czy nie ma jakiegoś 

chochlika, bo chodzi o komisję do spraw wszystkich osiągnięć, a nie tylko sportowych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Szanowni Państwo, żeby nie było żadnych wątpliwości, zanim 

przystąpimy do głosowania, ja przedstawię Państwu projekt uchwały w całości wraz z 

proponowanymi zmianami. Rozumiem, że nie mają Państwo żadnego głosu przeciw, żeby 

głosować blokiem?. 

• Stanisław Sułek (Sekretarz Gminy) 

Odniósł się do  zapisów zawartych w paragrafie 1 projektu uchwały , oraz do zgłoszonych uwag 

przez Radnych. Dokładnie tak winien brzmieć zapis w paragrafie 1 jak w tytule do projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Miejskiej -  dla pewności zapytał radnych, którzy zostali zgłoszeni jako  

kandydaci na członków komisji, czy wyrażają zgodę na kandydowanie. 

 radna Barbara Borowiecka wyraziła zgodę; 

 radny Bartłomiej Turlej wyraził zgodę; 

 radna Agata Podłęcka wyraziła zgodę; 

 radny Seweryn Kozub wyraził zgodę . 

Dyskusja nad tym  brzmienie paragrafu pierwszego się odbyła i w ramach tej dyskusji dokonana 

została  korekta zapisów w paragrafie 1.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił kompletny projekt uchwały po poprawkach, tak 

aby nie było wątpliwości nad jakim dokumentem radni głosowali: 

Głosowano w sprawie 

wyboru radnych do składu komisji opiniującej wnioski o przyznanie stypendiów Burmistrza 

Brzeska za szczególne osiągnięcia uczniów szkół dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Brzesko .Do składu komisji opiniującej wnioski wybiara się następujących Radnych: Barbara 

Borowiecka, Seweryn Kozub, Agata Podłęcka, Bartłomiej Turlej 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (16) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Seweryn Kozub, Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, 

Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Janusz Filip, Roman Gurgul, Adam Kwaśniak 

BRAK GŁOSU (2) 

Bogusław Sambor, Daniel Szczupał 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr VII/45/2024 – uchwała została podjęta 

 5) przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Brzesko na lata 2024-2027. 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Wprowadził do projektu w.w uchwały. 

Treść w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu przedmiotowej sesji w systemie elektronicznym 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Brzesko na lata 2024-2027. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, 

Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba, 

Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (2) 

Bogusław Sambor, Daniel Szczupał 

NIEOBECNI (0) 

Uchwała nr VII/46/2024 – uchwała została podjęta 

 6) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej Zgromadzeniu Sióstr 

Służebniczek w Jasieniu na prace konserwatorskie, restauratorskie, roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków. 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Wprowadził do projektu w.w uchwały. 

Treść w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu przedmiotowej sesji w systemie elektronicznym 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie 

zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej Zgromadzeniu Sióstr Służebniczek w 

Jasieniu na prace konserwatorskie, restauratorskie, roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do Gminnej Ewidencji Zabytków 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, 
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Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba, 

Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Bogusław Sambor, Daniel Szczupał 

Uchwała nr VII/47/2024 – uchwała została podjęta  

 7) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

NMP Matki Kościoła i św. Jakuba Starszego Apostoła w Brzesku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie, roboty budowlane przy zabytku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków. 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Wprowadził do projektu w.w uchwały. 

Treść w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu przedmiotowej sesji w systemie elektronicznym 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie 

zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii Rzymskokatolickiej pw. NMP 

Matki Kościoła i św. Jakuba Starszego Apostoła w Brzesku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie, roboty budowlane przy zabytku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, 

Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba, 

Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (2) 

Bogusław Sambor, Daniel Szczupał 

Uchwała nr VII/48/2024 – uchwała została podjęta  

 8) rozpatrzenia skargi Pana MD na Burmistrza Brzeska 

W dyskusji wzięli udział: 

• Franciszek Brzyk (Przewodniczący Komisji SWiP ) 

Szanowni Państwo, uzasadnienie właściwie odnosi się do stanu, który komisja zdołała na 

podstawie zebranym materiału przedstawić i odnieść się do niego. Zwłaszcza, że trzeba tutaj 

podkreślić, że osoba skarżąca nie wykorzystała tutaj tej szansy, zawiadomiona dwukrotnie o 

posiedzeniu komisji zarówno tej pierwszej 11 września jak i 19 września. Nie była obecna 

podczas obrad komisji, w związku z powyższym nie mogliśmy się dopytać, co autor miał na 

myśli, pisząc po prostu te swoje zarzuty, przesyłając je do Kancelarii Prezydenta. Myślę, że tutaj 

ten taki argument, znajomość prawa, troszeczkę był taki chybiony, ponieważ wiadomą rzeczą 

jest, że skarżący, jeżeli był z czegoś niezadowolony, mógł wyczerpać drogę taką formalną, czyli 

mógł odwoływać się do kolejnych instancji. Natomiast skierował do Pana Prezydenta, który 

przesłał to zgodnie z właściwością do rozpatrzenia do Rady Miejskiej w Brzesku, ponieważ nie 

jest Kancelaria Prezydenta ani  Prezydent osobą właściwą do rozpatrywania tego typu spraw. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrywała przedłożone dokumenty na swoim posiedzeniu 

w dniu 11 września. Na posiedzeniu nie stawił się powiadomiony skarżący. Komisja zapoznała się 

z wyjaśnieniami i dokumentami okazanymi przez Zastępcę Burmistrza oraz Sekretarza Gminy. Na 

podstawie przedłożonych wyjaśnień dokumentów, odnosząc się do zarzutu, należy stwierdzić, że 

nieprawdziwy jest zarzut, jakowy Burmistrz Brzeska zabrał swój sztab wyborczy i pojechał na 

szkolenie do Zakopanego za kwotę 60 000 zł. W okresie od 7 kwietnia 2024 roku jedynym 

szkoleniem, jakie Burmistrz Brzeska odbywał w Zakopanem był udział szkoleniem dotyczącym 

przeciwdziałania przemocy domowej, stresu i wypalenia zawodowego, zachowań suicydalnych i 

autodestrukcyjnych u dzieci i młodzieży oraz uzależnień we współczesnym świecie z 

uwzględnieniem problematyki uzależnień behawioralnych dla służb i instytucji działających na 

terenie gminy Brzesko na rzecz podniesienia jakości pomocy z zakresu międzysektorowej 

polityki przeciwdziałania negatywnym skutkom spożywania alkoholu. W szkoleniu uczestniczyło 

26 osób z różnych instytucji. Wśród uczestników nie było żadnego z pełnomocników komitetu 

wyborczego Burmistrza oraz sztabu wyborczego, ponieważ formalnie sztab wyborczy Pana 

Burmistrza nie został powołany. Całkowity koszt szkolenia wyniósł prawie 10 000 mniej niż podał 

skarżący i dotyczył wszystkich 26 osób. Rada Miejska nie jest właściwa do wszczęcia 

postępowania w sprawie naruszenia dyscypliny finansów publicznych. Dodatkowo  

z przedstawionych wyjaśnień wynika, że Burmistrz Brzeska przygotował stosowną informację do 

Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych, ponieważ takowa się tym problemem zajęła. Rada 

Miejska nie jest również organem właściwym w sprawie udzielenia informacji publicznie 

skarżącemu. Jeżeli uznał on, że odpowiedź na wniosek została udzielona w sposób 
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niespełniający oczekiwań, przysługiwał mu w tej sprawie właściwy tryb zaskarżenia, z którego 

mógł skorzystać. Oskarżenia o wybór konkretnego miejsca szkolenia również należy uznać za 

chybione, gdyż organizator szkolenia w swoich ofertach wskazuje konkretne lokalizacje 

obiektów, z którymi współpracuje i jedynie spośród nich uczestnicy mogą dokonywać wyboru. 

W związku z niedostarczeniem jakichkolwiek dowodów przez skarżącego, jego zarzut o zdjęciu 

kompletnie pijanego uczestnika szkolenia, należy uznać za pomówienie, a uczestnicy szkolenia 

powinni rozważyć podjęcie dalszych kroków prawnych. Reasumując, przekazana Radzie 

Miejskiej skarga stanowi zlepek domysłów i insynuacji i zarzutów niepopartych jakimikolwiek 

dowodami, dodatkowo skarżącego obciąża jego nieusprawiedliwiona nieobecność na 

powiedzeniu komisji, podczas której mógłby złożyć wyjaśnienia i przedstawić dowody na 

poparcie swoich tez.  

Przewodniczący Rady Miejskiej - otwarł dyskusję, zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać 

głos w tym punkcie?, 

Brak zgłoszeń. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, iż rozumie, że przedstawione uzasadnienie w pełni 

wyjaśnia zasadność podjęcia przedstawionego projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie 

rozpatrzenia skargi Pana MD na Burmistrza Brzeska 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Barbara Borowiecka, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Krystyna 

Gibała, Seweryn Kozub, Anna Lubowiecka, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil 

Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Bogusław Babicz, Dariusz Bruc, Janusz Filip, Roman Gurgul, Adam Kwaśniak, Zbigniew Łanocha 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Bogusław Sambor, Daniel Szczupał 

Uchwała nr VII/49/2024 – uchwała została podjęta 
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 9) przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi 

W dyskusji wzięli udział: 

• Franciszek Brzyk (Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji) 

Tak jak wspomniał już przy sprawozdaniu z posiedzenia komisji o tym, że skarga ta, która do nas 

wpłynęła, przesłana przez Kancelarię Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej według właściwości, 

oczywiście zawiera ona znamiona skargi na Burmistrza Brzeska, której autorem jest Pan WS. 

Zgodnie z art. 237 par. 1 Kodeksu Postępowania Administracyjnego, organ właściwy do 

załatwienia skargi powinien załatwić skargę bez zbędnej zwłoki, nie później, jednak niż w ciągu 

miesiąca. Ustawodawca rozpatrywania skarg na działalność organu wykonawczego gminy 

powierzył organom stanowiącym, o czym mówi art. 229 pkt 3. KPA. Gdyby jednak z 

jakichkolwiek usprawiedliwionych przyczyn załatwienie sprawy nie mogło odbyć się w 

przewidzianym terminie, właściwy organ ma prawo przedłużyć termin rozpoznania, o czym 

mówi art. 231 par. 4. W związku z art. 36 Kodeksu Postępowania Administracyjnego, Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Brzesku, w celu rzetelnego i dokładnego wyjaśnienia 

spraw opisanych w skardze, wypracowania stanowiska czy też opinii, a następnie przedstawienia 

efektów swojej pracy, musi zapoznać się z przedmiotem skargi, rozeznać się w sytuacji opisanej 

przez skarżącego. Nie jest możliwe wykonanie tych wszystkich czynności, w podstawowym 

terminie ustawowym. Należy dodać , że przesłana korespondencja jest wyjątkowo obszerna oraz 

wielowątkowa i dotyczy zdarzeń, czy sytuacji nie zawsze ze sobą związanych. Mając w powyższe 

na uwadze, wnosi się o przyjęcie projektu uchwały w zaproponowanym brzmieniu. Tak jak 

mówiłem, skarga to jest około  170 stron,  w tym są zdjęcia, różnego rodzaju materiały, dlatego 

musimy się rzeczywiście z nimi bardzo szczegółowo na kolejnych posiedzeniach zapoznać  

i wtedy komisja przedstawi wyniki swojej pracy i przedstawi radzie projekt uchwały w 

odpowiedzi na skargę Pana WS. 

• Grzegorz Brach (Zastępca Burmistrza) 

Szanowna Rado, nie jestem radnym, zabiorę głos jednak. Skarga rozpatrywana była na 

burmistrza. W momencie, kiedy były argumenty, nikt z radnych nie zapytał o szczegóły, nikt z 

radnych żadnych wątpliwości nie zgłosił. A jednak nie mieli Państwo na tyle odwagi, żeby 

zagłosować, że ta skarga jest zasadna. Nie wyjaśnili Państwo, nie chcieli Państwo wyjaśnić, co się 

takiego stało, że człowiek pomawia Burmistrza, pracowników sądu, pracowników MOPS-u, pisze 

do Prezydenta, pisze do Ministra Finansów, pomawiając o to, że była to pijacka impreza dla 

sztabu wyborczego. A zatem rozumiem, iż Państwo nie są przekonani, że komisja, w której 

miałem przyjemność uczestniczyć i odpowiadać na pytania, oceniła sprawę właściwie. Dlatego 

też wydaje się pod rozwagę nawet i oglądających nas, że albo skarga jest zasadna i wtedy należy 

rozliczyć winnych, albo skarga jest stekiem kłamstw powtarzanych i pomówień do instytucji 

publicznych przez osobę wymienioną i wprowadzanie w błąd Prezydenta jako organu, 

wprowadzanie w błąd Ministra Finansów, jest lub powinno być przedmiotem dalszego 

postępowania. 
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• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Panie Przewodniczący, ja już ten temat komentowałem na poprzedniej sesji, jasno wyraziłem  

i bardzo szczegółowo całą tematykę poruszyłem, pokazałem zasadność tego szkolenia, 

pokazałem kto był i muszę powiedzieć, że to jest niezwykle przykra sytuacja, i kompletnie nie 

rozumiem ludzi, którzy pomawiają w sposób bezczelny, arogancki, wprowadzając właśnie 

organy państwa w błąd. A najbardziej przykre i niezrozumiałe jest to, jeżeli wrzuca się do 

jednego worka i tym stekiem kłamstw opluwa osoby, które uczciwie i ciężko pracują. I mówię 

tutaj o naszych policjantach z prewencji, mówię tutaj o pracownikach Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie, mówię tutaj o pracownikach Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, mówię 

tutaj o kuratorach sądowych, mówię tutaj o prezesie sądu, czy też o prawnikach, którzy 

zasiadają w komisji, czy zasiadają w punkcie bezpłatnych porad prawnych, bo to byli właśnie 

uczestnicy tego szkolenia. Drodzy Państwo, naszym obowiązkiem jest wypracowywać 

odpowiednie procedury. To z ustawy wynika i te środki są stricte dedykowane na takie zadania  

i na inne zadania tych środków wydać nie można. Naszym obowiązkiem jest tą współpracę 

międzysektorową w sposób właściwy prowadzić. Właśnie poprzez szkolenia, poprzez 

prowadzenie warsztatów, tak aby te osoby narażone na szczególnie trudne sytuacje, bo jakże 

inaczej można nazwać sytuację taką, gdzie przy różnych sytuacjach życiowych, czasem jakimś 

pijaństwie, awanturach w domu, te osoby muszą jechać i wspólnie, jako zespół, uczestniczyć  

w procedurze czasem odebrania dziecka, umieszczenia w ośrodkach. Kiedy ci ludzie muszą się 

znać, muszą mieć przedyskutowane te rzeczy. I jeszcze jedno, gdyby to był wyjazd, drodzy 

Państwo, Burmistrza z kimś, to bym się nie zdziwił. Natomiast zaznaczam, że skorzystaliśmy z 

oferty szkoleniowej profesjonalnego ośrodka, profesjonalnej jednostki, bardzo wysoko 

ocenianej i uznanej w samorządzie. Dodatkowo, oprócz uczestników, których my zaprosiliśmy ze 

wspomnianych instytucji, uczestniczyły tam również inne gminy, bo zwyczajem jest, że firma 

organizująca, takie szkolenie, ośrodek organizujący, zaprasza, wysyła informacje, wysyła swojej 

oferty do wielu samorządów i te samorządy, które uznają za słuszne albo terytorialnie im to 

odpowiada, to właśnie jadą. 

I tam uczestniczyło kilka samorządów, bo gdyby to był indywidualny, organizowany tylko  

i wyłącznie przez gminę Brzesko, kompletny absurd. Proszę Państwa, poza tym kwoty, które były 

tam wskazane, one dzisiaj są niższe za taki dzień szkolenia niż często za 4 godziny szkolenia 

online. Warto być przyzwoitym, drodzy Państwo. Warto być przyzwoitym. Warto być prawym  

i dobrze być sprawiedliwym. I dobrze jest mieć samemu sumienie, pewną odwagę do 

powiedzenia pewnych rzeczy. Bo jak zauważyliście, różne dziwne donosy i pisma do różnych 

organów trafiały, kompletnie chybione. Wobec niektórych z Państwa, drodzy Państwo radni, 

toczą się postępowania na policji, prokuratura się interesuje niektórymi dziwnymi sytuacjami, 

które miały miejsce chociażby w okresie wyborczym, wpisywaniem na listy wyborcze osób, które 

o tym nawet nie wiedziały, przedkładaniem komisji wyborczej list z podpisami osób, które już 

nie żyją. To jest to, czego należy się wstydzić. To jest to, co jest haniebne. I to jest to, co powinno 

być rozliczane. Bo my, drodzy Państwo, na pewno nie mamy się czego wstydzić, a nasza praca 

jest podyktowana dobrem innych, a nie tylko osiąganiem, jak w niektórych innych przypadkach, 
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własnych korzyści. Myślę, że nie będę ciągnął tego tematu, ale naprawdę, drodzy Państwo, 

czasem wstyd. Dziękuję. 

• Stanisław Sułek (Sekretarz Gminy) 

Panie Przewodniczący. Wysoka Rado, ja tutaj całkowicie zgadzam się z tym, co Panowie 

Burmistrzowie powiedzieli. Odniosę się do jeszcze jednej kwestii, ponieważ ważnym elementem 

również tej skargi było rzekome łamanie prawa przez Sekretarza Gminy, poprzez nieudzielnie 

odpowiedzi na informację publiczną, co zostało również powielone później przez jednego 

radnego, który,  co udowodniła przedłożona dokumentacja do tego, ma kontakt ze skarżącym. 

Bardzo proszę na przyszłość pomóc skarżącemu złożyć skargę do sądu, jeżeli uważacie panowie, 

że jest to bezprawne nieudzielenie odpowiedzi, a nie później bez zadania jednego pytania w 

sprawie skargi nie popieranie stanowiska komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy w tej dyskusji są jeszcze jakieś głosy? 

Zgłoszeń brak. 

Głosowano w sprawie 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (19) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, 

Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba, 

Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Bogusław Sambor, Daniel Szczupał 

Uchwała nr VII/50/2024 – uchwała została podjęta  
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 10) wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie do spółdzielni energetycznej o nazwie 

Spółdzielnia Energetyczna Brzeska Energia. 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Dokonał szczegółowego omówienia projektu uchwały. 

• Bogusław Babicz (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) 

Zapytał, czy do tej  spółdzielni projektowanej będą przystępowali również inni członkowie , czy 

to będzie tylko Gmina Brzesko, czy też jakieś inne podmioty jeszcze? 

• Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Na razie chcemy założyć w 3 podmioty, później w miarę możliwości, jeżeli wszystko zacznie 

funkcjonować tak, jak oczekujemy, będziemy starać się poszerzać o kolejne podmioty. Póki co 

ustalenia dotyczą 3 podmiotów, wszystkie w zasięgu i w zakresie tutaj gminy Brzesko oraz 

MPEC, tak jak wspomniałem, który już dzisiaj, prowadzi bardzo zaawansowane inwestycje, z 

jednej strony to, co obserwowaliście w ostatnich latach, czyli mówimy o naszej sieci 

ciepłowniczej, ale musimy doprowadzić nasz MPEC do tak zwanej efektywności energetycznej, 

żeby połowa energii pochodziła ze źródeł odnawialnych, to jest z takimi warunkami 

dofinansowań z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, ale też właśnie innymi 

produktami, chociażby pożyczkowymi. Mamy w perspektywie czasu tutaj projekt dotyczący 

odwiertów geotermalnych, konsumpcja tego typu energii, chcemy do niej się przygotować i 

skorzystać jeszcze z dobrych warunków, które nam gwarantuje w tym momencie prawo, samo 

podpisanie umowy z Narodowym Funduszem o dofinansowanie na odwiert geotermalny w 

strukturze rozpoznawczo-wydobywczej, czy takiej badawczej, odbędzie się na końcu tego 

miesiąca . W poniedziałek tutaj na tej sali będziemy podpisywać umowę. Także przygotowujemy 

się do tego całego projektu i staramy się zabezpieczyć pod kątem formalno-prawnym, a przede 

wszystkim tak jak mówiłem, zaoszczędzić. W ostatnich latach te energia była, i ceny energii były, 

proszę Państwa, nieprzewidywalne, w żaden sposób niestabilizowane. Widzimy, co dzieje się 

dzisiaj na rynku paliw, chcemy w większym stopniu być samowystarczalni, a przede wszystkim tą 

energię, która byłaby wytwarzana, jest wytwarzana na terenie gminy Brzesko, konsumować w 

jej zasobach, nie odsyłać do sieci. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Nie widzi zgłoszeń, w związku z tym zamknął dyskusję. 

Głosowano w sprawie 

wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie do spółdzielni energetycznej o nazwie 

Spółdzielnia Energetyczna Brzeska Energia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne 

ZA (19) 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Jadwiga 

Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, 

Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Kamil Trąba, 

Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Bogusław Sambor, Daniel Szczupał 

Uchwała nr VII/51/2024 – uchwała została podjęta 

Ad. 12. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Brzesku w sprawie udzielonych 

odpowiedzi na interpelacje i zapytania w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie zostało odczytane i przyjęte bez uwag. 

Ad. 13. Interpelacje Radnych. 

Nie zgłoszono. 

Ad. 14. Zapytania radnych. 

W dyskusji wzięli udział: 

 Zbigniew Łanocha (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) 

Zwrócił się z  wnioskiem o przywrócenie przejścia dla pieszych w Jasieni na skrzyżowaniu ulic 

Warszawskiej z ulicą Mazurkiewicza przy budynku OSP. 

 Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Odpowiedział Radnemu Panu radnemu , czy Pan radny ma świadomość, że z jednej strony jest 

chodnik, a z drugiej jest rów, więc przejście z rowu na chodnik to jest raczej słaba kompozycja 

albo z chodnika do rowu, to też się nie chodzi. Najpierw trzeba by było wybudować chodnik, 

zaprojektować, uzyskać odpowiednie pozwolenia, zgody, i to jest bardziej złożona operacja. Jest 

to cały proces inwestycyjny. Jeżeli malowane jest jakiekolwiek przejście, to najczęściej z 

chodnika na chodnik, a nie z rowu na chodnik albo z chodnika do rowu. 

 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

St
ro

n
a3

8
 

 Zbigniew Łanocha (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) - (Ad Vocem) 

Panie Burmistrzu, dlatego jest napisane we wniosku przywrócenie, bo kiedyś tam było przejście 

dla pieszych. Został jeszcze ślad z pasów namalowanych białych. 

 Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

To zakładam, że było niezgodnie z prawem, bo jeszcze raz, nie wyobrażam sobie, że przejście dla 

pieszych jest i przechodzimy do rowu. Więc jeżeli takie rozwiązanie było i zostało zlikwidowane, 

to pewnie dlatego, że było nie do końca zgodne z prawem. 

 Zbigniew Łanocha (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) - (Ad Vocem) 

Panie Burmistrzu, nie było zlikwidowane, tylko była nowa nawierzchnia asfaltowa kładziona i po 

prostu znikły pasy, nie zostały namalowane ponownie. 

 Agnieszka Mastalska-Sowa (Radna Rady Miejskiej w Brzesku) 

Zwróciła się z wnioskiem, by Pan Burmistrz przekazał odpowiednim służbom informacje, które 

wykonują nowe chodniki na terenie starego miasta, ponieważ była świadkiem bardzo 

niebezpiecznej sytuacji na dużym przejściu dla pieszych z płyty rynku naprzeciwko. Tam jest 

wykonane w ulicy odwodnienie, takie dosyć duże, fajne. Natomiast dosyć ostro kończy się ta 

niefortunna, drobna kostka rynkowa, ten bruk na rynku, i w momencie, kiedy zjeżdżają tam 

panie z wózkami, następuje blokowanie kółek, takie dosyć mocne. 

Widziałam, jak wózek się gibnął, mało dziecko nie wyleciało po prostu z tego wózka na ulicę. 

Czy można by było zadbać, żeby to zejście z płyty rynku do tej  foski, która już jest wybrukowana 

w obrębie ulicy, było łagodniejsze. 

 

 Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Oczywiście do tego wniosku się tutaj przychylamy. Zostanie to rozpoznane przez służby 

inżynieryjne. Zobaczymy. Natomiast to nie było wykonywane w ostatnim czasie. Było to 

wykonywane kilkanaście lat temu podczas rewitalizacji rynku i wtedy było to zrobione z kostki 

granitowej i wzdłuż rynku przy jezdni jest tam taki zrobiony odpływ liniowy z kostki granitowej. 

No niestety ta kosteczka nie jest równa, dlatego my zamiennie teraz robiąc chodniki, 

musieliśmy uzyskać zgodę konserwatora zabytków do tego, aby tą kostkę granitową zastąpić 

kostką typu piccolo z odpowiednią posypką, która będzie gładsza i przyjaźniejsza właśnie dla 

przechodniów. Czyli to, co dzisiaj robimy, robimy już w tym standardzie powiedzmy sobie, takim 

bardziej wygodnym i bardziej komfortowym. Natomiast jeżeli tam da się coś poprawić, to na 

pewno postaramy się to uczynić.  
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 Agnieszka Mastalska-Sowa (Radna Rady Miejskiej w Brzesku) - (Ad Vocem) 

Ja właśnie w związku z tą rewitalizacją przeprowadzaną w tym momencie w obrębie rynku, 

ponieważ dostrzegam to od jakiegoś czasu, a teraz może jest możliwość poprawienia standardu, 

zgłaszam ten problem. 

 Agata Podłęcka (Radna Rady Miejskiej w Brzesku ) 

Odniosła się do pisma, które wpłynęło nie tylko na jej ręce, ale jeszcze do innych z Państwa, od 

komitetu osób działających przy ulicy Wiejskiej. Jest to wznowienie prośby o wybudowanie drogi 

alternatywnej przy ulicy Wiejskiej. Jest tutaj to wszystko opisane już w 2023 roku i chciałam 

powiedzieć tym Państwu i również tu nas pytać, czy my się pochylimy nad tym i jeszcze 

odniesiemy się do tego przy następnej sesji. To pismo wpłynęło wczoraj, więc nie mieliśmy czasu 

wszyscy razem nad tym się pochylić.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że takie pismo wpłynęło także na jego ręce. 

Przekażę go radnym drogą mailową do zapoznania i podejmiecie Państwo decyzję co do 

dalszego procedowania. Czy są jeszcze jakieś zgłoszenia w tym punkcie? 

Nie widzę, zamykam punkt 14. 

Ad. 15. Zapytania przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy i odpowiedzi na nie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  - Czy są jeszcze jakieś zgłoszenia w tym punkcie?-  Nie widzę 

zgłoszeń, zamykam punkt 15. 

Ad. 16. Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  - Czy ze strony Pań i Panów radnych są jakieś pytania w tym 

punkcie?, 

W dyskusji wzięli udział: 

 Adam Kwaśniak (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) 

Odniósł się do dyskusji na ostatniej sesji Rady Miejskiej, która odbyła się 28 sierpnia bieżącego 

roku. Pan Burmistrz stwierdził, że przez Polski Ład każdego roku nasza gmina traci 20 000 000 zł 

z podatku CIT. W ciągu 5 lat okradł nas na 100 000 000. W następnej wypowiedzi Pan Burmistrz 

poprawił się, że nie CIT tylko z podatku PIT. Posiadam teraz tutaj dane wpływów planowanych i 

uzyskanych z podatków CIT i PIT za ostatnie 10 lat. Wszystkich nie będę tutaj przedstawiał. 

Podam tylko rok 2014. Wpływ z podatku dochodowego od osób prawnych, czyli CIT w gminie 

Brzesko wynosił 2 515 911, a wpływ z podatku dochodowego od osób fizycznych, czyli PIT w 

gminie Brzesko za rok 2014 wyniósł 21 179 909. Tak, na wstępie to było tyle. I tutaj warto 

podkreślić, że stawka podatku CIT w roku 2019 została obniżona z 15% na 9%, a wpływy 

uzyskane z tego tytułu osiągnęły w okresie Polskiego Ładu, czyli lata 2022-2023 rekordowe 
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wyniki. W 2022 uzyskaliśmy z podatku CIT 6 933 197 zł, a w 2023 – 7 791 929 zł. Średnia z 

ostatnich 10 lat z podatku CIT wyniosła 5 087 474 zł. Czyli te dochody były najwyższe w ciągu 10 

lat. Polski Ład obniżył podatek PIT z 17% na 12%. Od 2023 roku wolna kwota podatku wzrosła do 

30 000 zł. Mimo tego uzyskane wpływy z podatku PIT są porównywalne z latami ubiegłymi. 

Przedstawione dane wskazują, że nie jest prawdą, jakoby gmina Brzesko w wyniku polskiego 

ładu traciła z podatku CIT 20 000 000 zł rocznie. Przeciwnie, zyskała 2 000 000 zł. Podobnie jest 

w przypadku uzyskanych przychodów z podatku PIT. Przy obniżonej stawce do 12% wpływy z 

2022 i 2023 roku były wyższe niż średnia z 10 lat, czyli 28 547,350 zł. Mimo dobrych wyników 

finansowych gminy Brzesko z podatku CIT i PIT w roku 2022 - 40 654 931 i w 2023 - 37 278 267, 

czyli rząd Prawa i Sprawiedliwości przekazał na rok 2022 subwencję uzupełniającą wysokości 5 

669 924 zł i subwencję rozwojową w wysokości 2 191 609 zł. W sumie 7 861 532 zł, to 

dodatkowy dochód do wpływów z CIT i PIT. Przedstawione dane jasno wskazują, że nie ma 

żadnej straty 20 000 000 rocznie z podatku PIT. Przeciwnie, uzyskane wpływy z podatków CIT i 

PIT wraz z dodatkowymi subwencjami były rekordowe w porównaniu ze średnią roczną 

ostatnich 10 lat. 

Gmina Brzesko w ostatnich latach uzyskała z Polskiego Ładu także dotacje na inwestycje. 

Wymienię tylko te, na które miałem swój nieduży wpływ, czyli dofinansowanie 2 993 200 zł, to 

była ulica Kołłątaja 912 000 zł., Skatepark 893 700 zł., Poręba Spytkowska, ulica Tęczowa 1 187 

500 zł., Wieża widokowa na Bocheńcu 2 000 000 zł., Remont dróg, chodników, otoczenie 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Brzesku, miasteczko rowerowe 14 224 685 zł. To są ulice 

Kossaka, Kościuszki, Mickiewicza, Głowackiego, Ogrodowa, Dworcowa, Wyzwolenia, Bolesława 

Chrobrego, Świerkowa, Lawendowa, Osiedle Jagiełły, Legionów, Piłsudskiego, Puszkina, Chopina, 

Browarna, Brzezowiecka i Mieszka I. Dofinansowanie do hal sportowych Poręba Spytkowska  

1 784 300 zł, Bucze 1 714 900 zł, Szczepanów 1 565 000 zł, co daje łączną kwotą 5 064 800 zł. 

Było to z programu Olimpia, który też należy do Polskiego Ładu. Remont basenu 7 650 000 zł. 

Razem jest to kwota 31 932 675 zł. Z powyższych danych wynika, że gmina Brzesko uzyskała z 

Polskiego Ładu dodatkowo około 20 000 000 zł rocznie. Ocenę i strat i zysków Polskiego Ładu dla 

gminy Brzesko pozostawiam mieszkańcom. 

 Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Z największą przyjemnością, Panie radny, do tego się odniosę i jeszcze raz powiem, że 

podtrzymuję  to, co powiedziałem, czyli to, Panie radny, że my jako gmina na Polskim Ładzie 

straciliśmy. Widzę, że miesza Pan kilka rzeczy. Bardzo poważnie Pan miesza. Wymienił Pan 

inwestycje, które nie były częścią tych inwestycji z Polskiego Ładu. Nie wolno mieszać programu 

modernizacji dróg lokalnych, który Pan wspominał, z Polskim Ładem, bo to jedno z drugim 

kompletnie nic nie miało wspólnego. Wyczytał Pan niektóre ulice, trzeba się jeszcze raz 

przyglądnąć, zastanowić, przeanalizować. Czytał Pan hale sportowe, proszę Pana, które 

realizowano z programu Olimpia, to nie był żaden Polski Ład. I w istocie, co do CIT-u, drogi 

Panie, możemy się zgodzić, bo na CIT nie mamy zbyt wielkiego wpływu, to wynika jakby  

z kondycji przedsiębiorców, która tak dla Pana z CIT-u w 2016 roku, czyli zanim ja zostałem 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

St
ro

n
a4

1
 

Burmistrzem, mieliśmy prawie 6 000 000 zł. 5 825 000, a później były różnie, 3 400 000, 5 000 

000, 6 000 000, ale jeżeli w 2016 roku, a my dzisiaj już jesteśmy 8 lat po i my mamy w zasadzie 

milion więcej, to jest nieprzewidywalne, CIT zależy stricte od kondycji finansowej 

przedsiębiorców i na to wpływu nie ma i przewidzieć się nie da. Natomiast, jeżeli chodzi o PIT, 

zaś przewidzieć się da. Pewne prognozy są, one są jasne, czyste, klarowne. I teraz od 2016 roku, 

gdyby Pan sobie popatrzył w te materiały, które Panu daliśmy, to zauważy Pan, że ten PIT 

otrzymywany rósł. Cały czas była tendencja wzrostowa i to były konkretne wzrosty. A odkąd 

wprowadzono Polski Ład, od 2019 roku w zasadzie doszło do zahamowania tego PIT-u, proszę 

Pana i wpływów, które myśmy w tym układzie otrzymywali. I to też, na to należy zwrócić uwagę. 

Po prostu, znaczną część środków wpływów z PIT-u, ja wiem, że się można denerwować, no ale 

tak to jest czasem, jak się komuś coś wymiesza i później w tych danych, no, tak się trochę 

nadinterpretowuje. Więc jak już wprowadzono Polski Ład tego PIT-u, mniej dostawaliśmy. I ja to 

powiedziałem , żeby to było jasne. Cały program Polski Ład, to, co nam zabrano w ramach 

wprowadzonego Polskiego Ładu i to, co nam oddano, ale konkretnie na inwestycje, drogi Panie, 

no to są konkretne środki. 

Sama bieżąca strata, w zrozumieniu dochodów bieżących, to jest od 2019 roku. 46 819 000 zł, 

kiedy sobie ładnie pewne rzeczy pododajemy i podejmujemy. Ja wiem, że może to jest trudne, 

jak tych cyferek jest dużo, tabelek, ale no jakoś tam sobie trzeba to pomału układać i ten wywód 

pański niestety jest obarczony dużymi błędami. Z drugiej strony, zaskoczył mnie Pan i miło, że się 

Pan przyznaję, że tyle rzeczy Pan dla gminy Brzesko załatwił, bo ja pamiętam jak była to pani 

poseł Szczurek-Żelazko i pan zastępca zadał pytanie, kto ocenia wnioski?. Jak Pan pamięta  

w pierwszych latach nie otrzymywaliśmy środków. Wtedy, kiedy coś jeszcze było tanie, wtedy, 

kiedy asfalt był po 5 zł, po 6, metr kwadratowy. Dostaliśmy, proszę Pana, środki wtedy, kiedy ten 

asfalt już był po 12 zł i coś było dwa razy droższe. To też sobie trzeba jakby zakodować i wziąć 

pod uwagę, że wtedy, kiedy już było dwa razy droższe, gdyby właściwie wnioski oceniano, to 

byśmy być może nawet 2 razy więcej pewnych inwestycji wykonali. Niektóre wnioski, które 

składaliśmy, tak jak Pan powiedział, czy na skatepark, to nieraz po 2, po 3 razy składaliśmy. Też 

praca wkładana w grunt, więc popatrzmy na to szerzej, nie przez dziurkę od klucza. Warto drzwi 

otworzyć, popatrzeć szeroko i wtedy ten obraz jest pełny. Jeżeli Pani poseł mówi, że nie potrafiła 

odpowiedzieć, że to jakieś komisje tutaj były. Nie powiedziała, kto to oceniał, jak oceniał, jakie 

były kryteria. Pan mówił, że miał wpływ, to znaczy, że Pan był w tych komisjach?. Zaskakujące. 

Gratuluję.  

 Adam Kwaśniak (Radny Rady Miejskiej w Brzesku ) - (Ad Vocem) 

Panie Burmistrzu, proszę się nie denerwować. Ja tutaj podałem dane, które są dostępne w 

urzędzie i tak jak Pan powiedział zostały mi udostępnione, więc żadnego kłamstwa nie ma. 

Wszystkie drogi, które wymieniłem to są z Polskiego Ładu. Absolutnie nie wymieniłem z innych 

programów. Oczywiście inne programy też były, ale nie mieszam tych rzeczy. Polski Ład istnieje 

od 2022 od  2 lata, nie 5 lat. Pan Burmistrz mi zarzucił jaki miałem wpływ?. No, miałem taki 

wpływ, że były wnioski, już nie wiem, czy to można mówić, czy nie mówić, no ale w każdym razie 
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zależało mi, żeby te pieniądze do Brzeska dotarły. I jeżeli był wniosek niewłaściwie  

przygotowany przez urząd, no to starałem się, żeby to po prostu poprawić i żeby te pieniądze 

dotarły. Jeżeli ten wniosek, który tutaj prawie na 15 000 000 jest przedstawiony był w jednym 

wniosku, to dostałem taką wiadomość, że jeżeli to będzie podzielone na 3 wnioski, to nie mamy 

szans, bo maksymalna dotacja może być 5 000 000. Prawdopodobnie byśmy otrzymali jedno 

zadanie na 5 000 000, ale udało nam się otrzymać 3 zadania na 15 000 000. To samo było z 

basenem, chodziłem do Pana Burmistrza, wniosek był napisany na 5 000 000. Ja dowiedziałem 

się, że może być 8 000 000, więc podnieśliśmy tą kwotę i z tego się bardzo cieszę, bo prawie  

8 000 000 dostaliśmy dotacji, więc nie widzę tutaj, żebym coś mieszał albo żebym nie miał 

jakiegoś wpływu. No coś tam doradzałem. 

 Grzegorz Brach (Zastępca Burmistrza) 

Panie Adamie, ja w imieniu pracowników zajmujących się wnioskami zdecydowanie protestuję, 

że wnioski z gminy Brzesko były błędnie przygotowane. To jest nieprawda, że niewłaściwie 

przygotowane. 

Prawdą jest, nie były w ogóle oceniane. Nie mieliśmy ani jednej zwrotnej informacji, jak została 

przeprowadzona punktacja, jakie były kryteria, które obszary były niewłaściwie wypełnione.  

W swojej pracy w Urzędzie Marszałkowskim ocenialiśmy w ciągu roku 5000 wniosków w zespole 

blisko 100 osobowym i nie było ani jednego wniosku składanego przez gminy, instytucje, 

uczelnie, szpitale, który nie wymagałby poprawy i doprecyzowania. Dlatego też oświadczam, że 

jest to nieprawdą, że jakakolwiek komisja oceniała wniosek. Jeżeli wniosek składany na drogę, 

czy na rozbudowę kanalizacji zamyka się okrągłą kwotą 6 000 000, to jest wniosek fikcyjny, to 

jest wniosek bez wykonania kosztorysu, bez wykonania pomiarów, bez wykonania analizy 

finansowej. Dlatego też zwróciłem wtedy uwagę posłance, że nieprawdą jest, że gmina 

przygotowuje wnioski źle, że gmina wnioski pisać umie, bo komisji nie było. Uważam, że 

potwierdzenie, że którykolwiek z działaczy pisowskich w terenie, czy gdziekolwiek miał wpływ na 

przyznawanie wniosku, jest skandalem. Wniosek powinna oceniać niezależna komisja, nie 

patrząc na to, która gmina to składa. Jeszcze raz powtarzam, pracownicy Urzędu Miejskiego w 

Brzesku nie przygotowują błędnych i złych wniosków. Będę ich bronił, ponieważ również w tym 

uczestniczę. 

Burmistrz Tomasz Latocha - postaram się jeszcze dosłownie w kilku zdaniach troszeczkę to 

uzupełnić, bo jeżeli wnioski były złe, a ten sam wniosek składaliśmy i za drugim czy trzecim 

razem uzyskiwał dofinansowanie, no to znaczy, że jednak coś z komisją jest chyba nie tak, o ile 

ona była w ogóle, ta komisja. Dwa, że było coś źle, dlaczego otrzymywaliśmy konkretne limity, 

informacje, że można wnioski składać do takiej kwoty. Były konkretne przedziały. Czy to też nie 

było zwykłą fikcją robioną przez rząd?, że były jakieś limity, które były w zasadzie nieosiągalne?. 

No to po co w naborach i w ogłoszeniach była informacja, że można składać wniosek do 60 000 

000? No naprawdę, to takie jest, bym powiedział, na dwa razy. Myślę, że przedsiębiorcy też 

doskonale odczuli ten Polski Ład, myśmy go jako samorząd też odczuli. Z każdych środków 

uzyskanych w ramach tego działania, ja jestem bardzo zadowolony, jak widać dobrze te środki 
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wykorzystaliśmy, bardzo porządnie, bardzo precyzyjnie realizowaliśmy te inwestycje, ale jakieś 

fikcyjne pseudo nabory, albo do ucha mówienie sobie, no to chyba nie jest do końca państwo 

prawa, albo nie było, że to w ten sposób wyglądało. Natomiast jeżeli tutaj czuje się Pan 

zaangażowany, chylę czoło, dziękuję. 

 

Ad vocem Pan radny Adam Kwaśniak- Jeszcze raz, Panie Burmistrzu, ja też się bardzo cieszę, że 

mamy taki wpływ dodatkowych pieniędzy z Polskiego Ładu. Uzyskaliśmy, tak jak tutaj 

przedstawiłem, ponad 30 000 000 zł. Mamy piękne Brzesko. Brzesko nam pięknieje. Będziemy 

mieć piękny basen. Wszystko co tutaj robi Pan Burmistrz, oczywiście tutaj chylę czoła Panu 

Burmistrzowi, że Pan Burmistrz o te wnioski się starał. Pracowników też podziwiam za to. Myślę, 

że moje podpowiedzi nie przeszkodziły, nie zrobiły nic złego, a wręcz przeciwnie pomogły, 

żebyśmy to Brzesko zmodernizowali. 

 

 

 Anna Lubowiecka (Przewodnicząca Komisji  Budżetu i Finansów Rady Miejskiej 

w Brzesku ) 

Poprosiła  o dojaśnienie, może o sprecyzowanie, ponieważ tutaj już będąc na zebraniu nawet w 

Jasieniu, w mijającym tygodniu, usłyszałam taką informację, że hale sportowe właśnie były te, 

które powstają obecnie i w Porębie Spytkowskiej i w Buczu, a nasza już funkcjonująca w 

Szczepanowie były wybudowane, sfinansowane z Polskiego Ładu. Powiem, że była to dla mnie 

zaskakująca informacja, ponieważ ja byłam żywo zainteresowana od początku, gdy zapadła 

decyzja o budowie tej hali sportowej i zawsze i sama nawet powielałam takie informacje pisząc 

na stronie, którą prowadzę, że to dofinansowanie z programu Olimpia, więc nie wiem, czy z 

programu Olimpia, czy z Polskiego Ładu. 

 

 Tomasz Latocha (Burmistrz Brzeska) 

Proszę Państwa, najważniejsze, że hale są budowane i nie ma takiego objaśnienia, które nie 

byłoby zaciemnienie, ale myślę, że za każdym razem wszyscy Państwo radni, kiedy 

przystępowaliśmy do jakiegoś programu, kiedy dokładaliśmy środki gminne, czyli środki 

podatników inaczej, do tych inwestycji, zawsze wszyscy Państwo otrzymywali tą informację,  

i prawdą jest to, co powiedziała Pani Lubowiecka. Trzy obiekty sportowe, które w tym 

momencie są budowane, 2 są budowane, 1 został wybudowany w Szczepanowie, one są mniej 

więcej w połowie, około 50% środków, może czasem mniejsza część, ale to już nie będziemy się 

licytować, czy to jest 45, 40 czy 50, są w ramach programu Olimpia, realizowanego przez 

Ministerstwo Sportu. W przypadku hali sportowej w Mokrzyskach, która kosztowała grubo 

ponad 6 000 000 zł, pierwsza tura, pierwszy etap realizowany był za 2 000 000 zł, które 
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rzeczywiście pozyskaliśmy z Polskiego Ładu i to były 2 000 000 ogólnej kwoty, która otrzymała 

gmina i do nas należało zdecydowanie na co chcemy przeznaczyć te środki. Skoro była potrzeba 

budowy hali sportowej w Mokrzyskach, w dużej miejscowości, a to przypomnijmy, że po 

północnej stronie gminy nie było ani jednej hali sportowej, jak gmina ma 10, łącznie 

miejscowości, łącznie z miastem, to Bucze, Mokrzyska, Szczepanów, Sterkowiec, Wokowice, to 

jest dokładnie połowa gminy i tam nie było, jak rozpoczynaliśmy wspólną pracę, nie było ani 

jednej hali. Postanowiliśmy rozpocząć od największej miejscowości, to była Mokrzyska i środki, 

które wtedy pozyskaliśmy z Polskiego Ładu, te pierwsze 2 000 000 zł, zdecydowaliście Państwo 

radni na mój wniosek, aby je przekazać na rozpoczęcie budowy hali. Kolejne etapy już były z 

naszych środków, a hala kosztowała grubo ponad 6 000 000 zł. Kolejno, myśmy rozpoczęli 

przygotowanie projektów na halę o pokryciu łukowym. Były zapowiedzi, widzieliśmy nad czym 

pracuje Ministerstwo Sportu, że pracuje nad tak zwanym projektem zadaszania boisk ze 

sztuczną nawierzchnią pokryciem membranowym. Stworzyliśmy taki projekt bardziej 

kompleksowy niż ten projekt ministerialny, który zakładał budowę analogicznych 3 hal, 3 w 

miarę jednakowe hale, żeby można było mniej więcej na jednym projekcie funkcjonować. 

Byliśmy gotowi, jak Ministerstwo Sportu ogłosiło nabór, żeby taki wniosek złożyć i otrzymaliśmy 

dofinansowanie z Ministerstwa Sportu, tak jak Pani powiedziała, z programu Olimpia na budowę 

tych obiektów. No i nieraz czasem słyszymy, że się komuś tam te różne formy dotacyjne mylą. 

Jeszcze raz powtarzamy, bardzo sprawne służby, jeżeli chodzi o aplikowanie, bardzo 

doświadczonych pracowników, którzy świetnie przygotowują te materiały i tam, gdzie zawsze 

jest obiektywna ocena, muszę powiedzieć, że rzadko się zdarza, byśmy nie otrzymali, a dzisiaj no 

niestety ja z perspektywy czasu poprzedniej kadencji mam taką listę, gdzie na początku 

ewidentnie politycznie byliśmy sekowani i całą listę wniosków, które nie przechodziły, pewnie 

dlatego, że też ta ocena albo się odbywała jakoś tak dziwacznie, w sposób kolesiowski, albo 

pewnie nie było żadnej profesjonalnej komisji. I nawet jeżeli za pierwszym razem nie zostało, to 

byliśmy uparci i składaliśmy drugi, składaliśmy trzeci. Szkoda, bo czas biegł do przodu, koszty 

rosły do góry i coś co mieliśmy wyszacowane i można było zrobić za dużo niższe pieniądze, no 

później okazywało się, że niestety po kilku latach trzeba na to wydać większe środki. 

Najważniejsze drodzy Państwo, że nie zapomnieliśmy o żadnym obszarze i na miarę naszych 

możliwości finansowych gminy realizujemy te zadania, a ja chcę dodać jedno, że wszystkie 

pieniądze, niezależnie czy one są pieniędzmi z programów, państwowych, rządowych, czy 

środków budżetowych, wszystko to są środki podatników, którzy na to się składają. To są i 

mieszkańcy Brzeska, całej gminy Brzesko, to są również przedsiębiorcy i to im należy się 

szacunek właśnie za to, że do tego wspólnego garnka, z którego my możemy później realizować 

te zadania się dokładają. Dziękuję. 

Przewodniczący Adrian Zaleśny bardzo dziękuję Panie Burmistrzu. Zapytał, czy są jeszcze jakieś 

zapytania bądź wnioski?. Nie widzę zgłoszeń, zamykam punkt 16. 

Ad. 17. Zamknięcie obrad sesji. 

Do głosu zgłosił się Mieszkaniec Brzeska. 
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Przewodniczący Adrian Zaleśny – przypomniał, że wcześniej zadał pytanie, czy są jeszcze jakieś 

zapytania bądź wnioski?. 

Mieszkaniec Brzeska – stwierdził iż ma prawo jako Obywatel zabrać głos. Napisał wcześniej 

email do Przewodniczącego, że chciałby zabrać głos na sesji.  

Nie mając udzielonego głosu, zwrócił się zdenerwowany podniesionym tonem do 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o możliwość zabrania głosu na sesji twierdząc, że ma 

konstytucyjne prawo do wypowiedzi podczas sesji.  

Przewodniczący Adrian Zaleśny -  Poinformował radnych, że z uwagi na zakłócenie obrad sesji 

nie udzieli Panu głosu.  

Przechodzimy do punktu 17. 

Ad. 17. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad , Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny 

zamknął obrady VII sesji  Rady Miejskiej w Brzesku, zwołanej na dzień 26 września 2024 r.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku  

(-)mgr Adrian Zaleśny  

 

 

 

Przygotowała:  Inspektor Marta Kółkowska 


